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OBČINA MORAVČE
vabi

na prireditev ob osemdesetletnici rojstva 
Daneta Zajca, ki bo v soboto, 28. 11. 2009 ob 
18. uri v kulturnem domu Moravče (eno uro 

pred abonmajsko predstavo).

V programu bodo sodelovali:
- Tina Žnidar in Matic Hrovat,
- Otroški pevski zbor Osnovne šole Jurija Vege 
pod vodstvom Mojce Malovrh,
- Stina Strehar, Maja Urankar, Katja Kos, Anja 
Štrekelj, na klavirju.

Spominu na rojaka, slovenskega pesnika, drama-
tika in esejista, se bo pridružil župan Martin 
Rebolj s kratko besedo.

Vljudno vabljeni!

OBČINA MORAVČE
Vabi

vse občane na veseli MARTINOV 
VEČER v Kulturni dom v petek, 20. 11. 
2009 ob 18.30 uri
Navajeni smo že na prikaz blagoslova mladega 
vina po starih običajih, ki ga bodo tokrat pred-
stavili iz občine Bistrica ob Sotli, vinogradništvo 
Geršak – Bratuša. S seboj bodo pripeljali njihovo 
vino, ki bo na voljo za pokušino ob prigrizku 
Društva podeželskih žena. Tudi za kulturno doga-
janje na odru bo poskrbljeno. Po zaključku akcije 
Zlati lipov list Turističnega društva Moravče bodo 
predstavljene najlepše urejene hiše, kmečki do-
movi in stare hiše na Moravškem. 
V programu bodo sodelovali še:

Peški oktet•	
KŠD Peče•	
Mladi harmonikarji pod vodstvom Marjana •	
Smrkolja
Ansambel Na gas•	

Vabljeni ste tudi na MARTINOV SEJEM pod 
šotorom, ki bo pred prireditvijo od 16. 30. ure 
dalje pred Kulturnim domom. Poleg stojnic, kjer 
se bodo predstavila domača društva s pokušino in 
tudi gostje, bo za vzdušje poskrbljeno z živo glas-
bo in seveda dobro kapljico.
Vstopnice po 5 € bodo v prodaji 10 dni prej v baru 
Travnar, eno uro pred prireditvijo pa v Kulturnem 
domu.

Prijazno vabljeni!

OBČINA MORAVČE
GLEDALIŠKI ABONMA

2009/2010
Spoštovani!

Tudi kultura je prijeten način druženja.
Jesen je tukaj. Občina Moravče v oktobrskih in novem-
brskih novicah predstavlja gledališki abonma za sezono 
2009/2010. V upanju, da so vam predstave v preteklih 
sezonah naredile veliko veselja in da bo dvorana Kultur-
nega doma letos še bolj polna, vas vabimo, da nabavite 
abonmajske kartice ob prvem obisku gledališkega abo-
nmaja, to je v soboto 28. 11. 2009. Plačate lahko v dveh 
obrokih. Abonmajska kartica je prenosljiva. 
Cena je 42 EUR, za upokojence 36 EUR, za študente, 
dijake in učence pa 30 EUR.
Tudi letos bodo izžrebane abonmajske kartice prine-
sle lepe nagrade.

- Sobota, 28. 11. 2009 ob 19. uri.
Gledališka skupina Izlake
»Srečka« je komedija v dveh dejanjih. Gledalcem ponu-
ja veliko priložnosti, da se sami poistovetijo z junaki, ki 
so navadni preprosti ljudje, kot vsak izmed nas. Glavni 
junak Janez je izumitelj, ki išče svojo potrditev v svojem 
izumu, medtem ko pozablja na življenje okrog sebe. To 
moti njegovo ženo Metko, ki mu to na svoj način tudi 
pokaže…

- Sobota, 12. 12. 2009 ob 19. uri
Gledališče Velenje vam iz svojega repertoarja z ve-
seljem ponuja čisto svežo komedijo sezone: Mož, 
ki si ne upa, avtorja Curtha Flatowa in v režiji Jožeta 
Krajnca.
Nova komedija o večno aktualnih odnosih med ženskim 
in moškim svetom prinaša cel večer razvedrila in smeha. 
Pokukajte z nami v svet nore ljubezni. Kdo ve, morda se 
prav v gledališču zaljubite tudi vi…

- Sobota, 23. 1. 2010 ob 19. uri
Gostovala bo gledališka skupina iz Doba z Balado 
o taščici.

- Sobota, 20. 2. 2010 ob 19. uri
Špas teater, 5žensk.com

- Sobota, 27. 3. 2010 ob 19. uri
KD Groblje bo izvedlo komedijo Charleyeva tetka

- Sobota, 17. 4. 2010 ob 20. uri
bomo uživali ob novi komediji domačih igralcev KŠD 
Peče.

Želimo vam veliko veselja in prijetne kulturne večere ob 
občinskem gledališkem abonmaju!

Vljudno vabljeni!
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Novice iz Moravške doline 
November 2009, Letnik X, Številka 10.
Novice iz Moravške doline je informativno glasilo občine Moravče, 
ki je tudi izdajateljica. Izhaja predvidoma desetkrat letno in ga 
prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Sedež in naslov 
uredništva: Občina Moravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče, tel 
7232700. Izdajateljski svet: Martin Rebolj (predsednik), Franc 
Kmetič, Roman Cerar, Stanislav Ravnikar, Roman Novak, Janez 
Vidic. E-poštni naslov moravske.novice@moravce.si. Odgovorni 
urednik: Edo Veselko, namestnica odgovornega urednika: Vojka 
Rebolj. Uredniški odbor: Marko Kladnik, Edo Veselko,Tanja Ravnikar, 
Maja Hren, Janez Virk, Vojka Rebolj, Nevenka Marolt, Jana Konček 
Cigula, Nada Mlinarič. Novice iz Moravške doline so vpisane v 
razvid medijev pri Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 
374. Priprava za tisk: Studio L.A. Andrej Lombar s.p.. Tisk: Tiskarna 
Januš. Naklada 1550 izvodov.

Obvestila

Naslednja številka izide 22. decembra 2009. 
Vaše prispevke pričakujemo do 7. decembra.

Seznam uradnih ur institucij in 
organizacij v občini Moravče

KARITAS prvi in tretji ČET v mes: 17.45 - 18.45

RDEČI KRIŽ
Tel: 031/291-564

prvi PON v mes.: 17 - 19

ŽUPNJSKI URAD
Tel: 7231-055

PON in PET: 9 - 10; 16 - 18

OBČINA MORAVČE
Tel: 7232-700; 
Faks: 7231-035

PON: 8 - 12; 13 - 15
SRE: 8 - 12; 13 - 17
PET: 8 - 13

BANKA
Tel: 7231-017

PON - PET: 8 - 12; 14.30 - 17

POŠTA
Tel: 7296-510

PON - PET: 8 - 9.30; 10  - 15.30; 16 - 18
SOB: 8 - 12

POLICIJSKA 
PISARNA

PON: 16 - 18,  PET: 8 - 10 
zad. NED v mes: 8 - 10

OŠ JURIJA VEGE
Tel: 7231-003, 
7231-210

PON - PET: 7 - 15
inforrmacije tudi na:
www.osmoravce.si

VRTEC
Tel: 7231-227

PON - PET: 7 - 15

POŠ VRHPOLJE
Tel: 7231-233

PON - PET: 7 - 15

KNJIŽNICA
Tel: 7231-359

PON, ČET: 14 - 19
TOR: 11 - 16

DRUŠTVO
UPOKOJENCEV

TOR: 10 -12

GASILSKA ZVEZA 
MORAVČE
Tel: 7231-234

24-urna dežurna služba na tel 112

Zavod za gozdove, 
revir Moravče

TOR    7 – 11
Tel: 7231-040, 041/657-223

Info oddaja o 
občini na ATV

SRE    20.00
ČET   21.00

LEKARNA
Tel: 7232-780

PON: 12 - 19
TOR, SRE, PET: 7.30 - 14
ČET: 13- 19
prva  SOB. v mes.:  8 - 12

ZDRAVSTVENI DOM
AMB. SPL. MED.
Tel: 7231-008

PON in ČET: 13 - 19, sprejem do 18
TOR, SRE in PET: 7 - 13

AMB. ZA OTROKE 
IN MLADINO
Tel: 7232-943

PON: 13 - 19
SRE: 7 - 10.30 amb. za bolne; 10.30 
- 13 posvet
PET: 7 - 8 amb; 8 - 11 sistem.; 
11 - 13 amb

Patronažna služba, 
tel 7232-944

PON – PET : 7 - 8

DIAG. LAB. PON: 13 - 18, TOR: 9 - 12
SRE, PET: 7 - 12

ZOBNA AMB.
Tel: 7231-150

PON, ČET: 13 - 19.30
TOR, SRE, PET: 7 - 13.30

ZOBNA AMB ZA 
OTROKE
Tel: 7232-750

PON, SRE: 7 - 14
TOR, ČET: 13 - 19
PET: 7 - 13.30

Spoštovane bralke in bralci!
Pred vami je predzadnja letošnja številka 

glasila naše občine. To že samo po sebi pove, 
da smo globoko v jeseni in da zima ni daleč. 
Kar nekaj člankov se dotika jeseni in zime člo-
veškega življenja. Upokojenci predstavljajo vse 
večji delež populacije. Odnos aktivne popula-
cije in mladih do starejših kaže na materialno 
in duhovno stanje družbe. Pri le malo upoko-
jencih, tako predsednik društva, pokojnina 
preseže pet sto evrov, pri velikem številu je še 
nižja. Tako ni čudno, da se marsikdo, ki nima 
svojcev ali pa mu ti ne morejo pomagati, obr-
ne po pomoč na dobrodelne organizacije. Po 
drugi strani pa nas prepričujejo, da je stanje v 
pokojninski blagajni slabo in da so potrebne 
reforme. Te pa prinašajo daljšo delovno dobo, 
znižanje pokojninske osnove, podaljšan čas 
za izračun osnove, slabše razmerje med pov-
prečno plačo in povprečno pokojnino, itd. Pro-
dajalci finančnih storitev nas podučujejo, da je 
potrebno za pokojnino varčevati že od prvega 
delovnega dne. Trenutne socialne razmere v 
državi tega večini zagotovo ne omogočajo.

Da je politike preveč, da hoče na vsa podro-
čja našega življenja kažejo pisma bralcev. De-
litev na vaše in naše ne sodi na področja, ki 
so rezervirana za intimne in duhovne stike s 
pokojnimi sorodniki in prijatelji. Tam je ljudi 
potrebno prepustiti njihovim mislim in občut-
kom in spoštovati njihovo zasebnost.

Spoštovani, pred nami je december, ki je poln 
veselih dogodkov, praznovanj in obdarovanj. 
Poveselimo se, posvetimo se svojim bližnjim in 
vsakdanje tegobe bodo zagotovo manjše. 

Odgovorni urednik
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Županova stran

Dinamika investicij v 
komunalno in cestno 
infrastrukturo se ne bo 
spremenila
G. župan, ena izmed glavnih aktualnih tem je 
osnutek občinskega prostorskega načrta. Zakaj je 
zadeva tako pomembna?

Naj ponovno opozorim, da se občani premalo zavedajo 
resnosti akta, ki je v zadnji fazi priprave. Sodelovanje 
ljudi pri predlogih spremembe rabe zemljišč, bodisi iz 
kmetijskih v zazidljiva ali obratno, je ključnega pome-
na. Občina le zbira pobude občanov, podjetij in drugih 
zainteresiranih subjektov in jih posreduje pripravljalcu 
načrta. Sama seveda ni tako strokovno podkovana, da bi 
o predlogih lahko odločala. Tako pripravljen osnutek bo 
sedaj posredovan nosilcem urejanja prostora v smernice. 
O njem se bodo izrekla številna ministrstva. Naj omenim 
kmetijsko, ki je usmerjeno prvenstveno v varovanje kme-
tijskih zemljišč in gospodarsko, ki bo imelo pomemben 
vpliv pri določanju zemljišč, ki bodo služila v rudarske 
namene. Poudariti je treba, da  določena območja v 
občini spadajo v področje Nature 2000, ki tudi prinaša 
omejitve pri rabi prostora.

Ali bodo imeli občani tudi možnost vplivati na od-
ločitve?

Seveda. Pričakujemo, da bo  prva javna razgrnitev  na-
črta na pomlad prihodnjega leta. Že sedaj pozivam vse 
lastnike, da si načrte podrobno ogledajo in preverijo ali 
je morebiti za njihovo zemljišče planirana sprememba 
rabe. To bo prilika, ko bo možno argumentirano podati 
pripombe in ugovore. Zavedati se moramo, da lahko spre-
membe povzročijo precejšnje finančne obremenitve.

Kakšna je potem vloga občine? 

Po zakonu o lokalni samoupravi je občina upravljlec 
prostora na svojem območju. Toda resnica je precej dru-
gačna. Brez soglasja države spremembe rabe prostora 
niso možne. Skratka, občinski svet bo na koncu sprejel 
prostorski akt, ki bo moral biti v skladu z zahtevami in 
smernicami države.

S tem vprašanjem je tesno povezana problematika 
plačevanja nadomestil za zazidana ali nezazidana 
stavbna zemljišča, ki je povzročila kar precej neje-
volje. Kako komentirate to vprašanje?

Pogovor z županom Martinom Reboljem

Drži. Pred kratkim smo imeli delovni sestanek na DURS, 
izpostava Domžale, ki nas je seznanila, da so prejeli 126 
pritožb, ki se nanašajo na plačila nadomestil. Več kot 
polovica do tedaj obdelanih pritožb je bila v celoti ali 
deloma upravičena. Občanom priporočam, da pravico 
do pritožbe, če menijo, da je utemeljena, tudi v naprej 
uresničujejo.

Proračunsko leto gre h koncu. Kako kaže?

V teku je priprava drugega rebalansa proračuna za leto 
2009, ki ga bomo obravnavali na decemberski seji občin-
skega sveta. Prihodkovna stran je za malenkost višja od 
predvidene in jo je treba uskladiti z odhodkovno. Gre za 
prerazporeditve znotraj posameznih postavk, nekaj tudi 
zaradi priprave dokumentacije, ki nam bo omogočila kan-
didiranje za sredstva strukturnih skladov pri kmetijskem 
ministrstvu. Poskušali bomo pridobiti 50% sredstev za 
obnovo Baljeve kajže v Moravčah in dokončanje večna-
menskega objekta v Pečah. Sicer pa lahko zagotovim, da 
smo s proračunskimi sredstvi ravnali zelo racionalno.

Kaj pa proračun za naslednje leto?

V pripravi je osnutek za leto 2010. Želel bi si, da bi ga 
pripravili že kakšen mesec prej, vendar ga zaradi ne-
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Kaj meni podžupan

Stane 
Ravnikar
Podžupan občine 

Moravče

Prihajamo v čas, ko so dnevi 
vse krajši in noči vse daljše. 
Za nami je dan, ko smo po-
častili spomin na naše mrtve 
sorodnike in znance. To je 
dan, ko se še posebno spomnimo naših občank in občanov, 
ki so žrtvovali svoje življenje zato, da sedaj lahko živimo v 
svobodni državi. Tudi letos smo z občinsko komemoracijo 
počastili spomin na padle borce prve in druge ter osa-
mosvojitvene vojne za Slovenijo. V parku v Moravčah se 
je zbralo mnogo občank in občanov, ki so prisostvovali 
kulturnemu programu ter polaganju vencev v spomin 
našim krajanom, ki so v vojnah žrtvovali svoje življenje.
Dela na področju komunale so v zaključni fazi. Seveda 
pa jesenski in zimski čas ni namenjen počitku, ampak se 
na občini aktivno dela na pripravi projektne dokumen-
tacije. Predvsem se pripravlja dokumentacija za čiščenje 
odpadnih voda. Pripravljajo pa se tudi dokumenti za 
gradnjo in obnovo vodovodov. Z veseljem lahko povem, da 
se je končno premaknilo dolgotrajno usklajevanje glede 
izgradnje trgovine Tuš in vsi skupaj upamo, da bo v krat-
kem času izdano gradbeno dovoljenje ter s tem možnost 

za pričetek izgradnje trgovine, kar vsi občani in občanke 
nestrpno pričakujemo. Vsi tisti občani in občanke, ki si 
želimo izgradnjo doma starejših občanov, smo zelo neza-
dovoljni z vedno novimi ovirami, ki onemogočajo pričetek 
izgradnje doma. Ko se je pred nekaj leti občina odločila 
graditi stanovanja na območju stare rašice, so sosedje z 
podpisi gradnjo preprečili, ter obljubili, da bi se strinjali 
z izgradnjo doma starejših občanov. Ko je občina prisluh-
nila njihovim željam in pričela s pripravami za izgradnjo 
doma, pa ti isti občani in še nekaj novih, nasprotuje izgra-
dnji. Vsi ti se premalo zavedajo, kako čas hitro teče. Danes 
si mlad, zdrav in brezskrben,  kar na enkrat pride čas, ko 
si star in bolan, potreben pomoči. Zato je prav, da vsi ti 
temeljito pretehtajo svoje početje, kajti ti bodo odgovorni, 
da bodo naši občani, ki so potrebni pomoči, še naprej 
razkropljeni daleč od doma širom Slovenije. Prav tako je 
treba pomisliti, tudi na možnost zaposlitve naših občank in 
občanov, kar je izrednega pomena v teh težkih časih. Sam 
si težko predstavljam težo bremena in odgovornosti, ki jih 
bo spremljala vse življenje, če  ne pride do izgradnje težko 
pričakovanega doma starejših občanov. Razumem, da bo 
izgradnja doma prinesla spremembe v življenje sosedov, 
vendar varovanci domov niso sosedje, ki bi povzročali hrup 
in težave, ter probleme, ampak ljudje, ki si želijo miru in 
razumevanja. Zato je prav, da vsi ti občani in občanke, 
ki nasprotujejo izgradnji doma, še enkrat premislijo in 
razmislijo ali ni breme, ki si ga nalagajo z nasprotovanjem 
izgradnje doma pretežko, ter spremenijo svojo odločitev 
in s tem osrečijo mnoge, ki bi se radi vrnili in svoj kraj in 
preživeli v njem jesen življenja.

znank okoli srestev države, ki jih bo namenila občinam, 
ni bilo mogoče. Ocenjujem, da bo na prihodkovni strani 
za kakšnih 100 tisoč evrov manj. Je pa treba povedati, 
da je praktično preko 55% proračuna že razporejenega 
zaradi zakonskih obveznosti občine, preostanek pa bomo 
namenili novogradnjam, rekonstrukcijam in adapta-
cijam, nakupu opreme, investicijskemu vzdrževanju in 
investicijskim transferjem neprofitnim organizacijam. 
Poenostavljeno rečeno, tempo izgradnje komunalne in 
cestne infrastrukture bo enak letošnjemu. Verjamem, da 
bomo začeli tudi z gradnjo knjižnice.

Toda ali ni ta gradnja povezana z gradnjo novega 
nakupovalnega središča?

Res je. V zadnjih tednih so bile odpravljene ovire, ki so 
preprečevale izdajo gradbenega dovoljenja. Objekt bo 
sedaj zgrajen tako, da ne bo moteč ne za okolje in tudi 
ne za sosede. Takoj, ko bo ustrezno spremenjen projekt, 
bo vložena dokumentacija za pridobitev gradbenega 
dovoljenja, v TUŠ-u pa zagotavljajo, da ga bodo zgradili 
v naslednjem letu.

Na gradbeno dovoljenje pa čaka tudi investitor 
doma starejših?

Naj vam povem najprej drugo zgodbo. Ko sem postal 
župan sem se srečal z vprašanjem rekonstrukcije držav-
ne ceste in gradnje pločnika skozi Moravče. Uradniki 
direkcije za ceste so me, kot »zelenega« župana opozo-
rili, da se ne zavedam zahtevnosti naloge. Pred tem sta 
namreč propadla že dva poskusa rekonstrukcije in enako 
usodo so napovedali tudi meni. Ko je šla rekonstrukcija 
k uspešnemu koncu se je izkazalo, da so bili tudi najve-
čji nasprotniki investicije zadovoljni. Verjamem, da se 
bo zgodba ponovila pri domu za starejše občane. Res 
pa je, da nasprotniki te gradnje vlagajo velike napore, 
da bi jo preprečili, čeprav se na zunaj deklarirajo kot 
podporniki in zagovorniki projekta. Težko razumem ta 
njihova prizadevanja, saj med drugim zavirajo odprtje 54 
novih  delovnih mest in rešitev problema marsikaterega 
starostnika, ki si sedaj iščejo prostor v domovih drugje, 
celo v Prekmurju. 

EV

www.moravce. si
5november 2009



Kaj meni podžupan

Roman 
Cerar 

Podžupan občine 
Moravče

Pred nami je kar nekaj po-
membnih odločitev in ena 
izmed njih je Prostorski plan 
občine Moravče. Na predsta-
vitvi prostorskega plana v 
Kulturnem domu smo lahko slišali kakšne so želje občanov, 
ki so tokrat posredovali zelo veliko predlogov. V zadnjem 
času dobivam s strani občanov vse več in več vprašanj s to 
tematiko, na katere žal odgovorov še ne poznam. V kratkem 
bo osnutek prostorskega plana objavljen tudi na spletni 
strani občine in vsi zainteresirani si boste vse lahko ogle-
dali na zemljevidu. Pripravljalec prostorskega plana nas je 
opozoril, da veliko predlogov morda ne bo upoštevanih, saj 
pristojna ministrstva ne bodo dala svojega soglasja in tudi 
sam mora pri pripravi upoštevati veljavno zakonodajo.
Postavlja se vprašanje, kakšno vlogo ima pri tem Občina, 
če je vse odvisno od ministrstev v Ljubljani. Po mojem 
mnenju ima pomembno vlogo, če jo je le pripravljena tudi 
sprejeti. Kdo pa bo odločal o tem, kje bo obrtna cona, kako 
in kje se bodo širile nove zazidljive površine, če ne lokalna 
skupnost sama! 
Zanemarljive pa niso tudi rudarske površine in njihove 
širitve, ki se v predlogu zelo približujejo posameznim zasel-

kom in stanovanjskim hišam. Zanimivo je, da je v predlogu 
kar pet, šest obrtnih con. Sprašujem se, kakšno je stališče 
občine do rudarskih površin, ki so raztresene po celi občini, 
predvidena pa je celo njihova širitev. 
V Prostorskem planu se predvideva nova lokacija za iz-
gradnjo osnovne šole na Vrhpolju. Po mojem mnenju je 
potrebno preučiti možnost izgradnje šole na že obstoječi 
lokaciji. Vse to so stvari o katerih se bomo morali odgovorni 
za vodenje občine odločiti in sprejeti svoj del odgovornosti. 
Mislim, da imate občani pravico do informacij, kdo se je 
zavzel za posamezne rešitve v prostorskem planu in  kakšni 
so bili  razlogi za to.
Pred kratkim so veliko nezadovoljstva med občani sprožile 
položnice, ki so jih po pošti dobili za nezazidana stavbna 
zemljišča. Pred leti, ko je Občinski svet v drugačni sestavi in 
z drugim vodstvom sprejel odločitev o obdavčitvi nezazida-
nih stavbnih zemljišč, sem opozarjal, da imajo ljudje veliko 
zemljišč in parcel za katere niti ne vedo, da so zazidljive, 
saj jih sami niti niso predlagali za zazidljive, mi pa jim 
jih bomo še obdavčili. Moja opozorila niti slučajno niso 
vzeli resno in gladko so izglasovali odlok o obdavčevanju 
nezazidanih stavbnih zemljiščih. Sedaj v novem prostorskem 
planu se je ponudila priložnost, da vsi lastniki takšnih ze-
mljišč predlagajo izvzetje in se tako izognejo nepotrebnemu 
plačevanju davka. 
Kako pomemben je za nekatere naš prostorski plan pa kaže 
dejstvo, da nas je na povabilo v prvi polovici leta obiskal 
kar sam minister za okolje in prostor Karel Erjavec. Sam 
osebno že kar nekaj časa čakam in dajem pobude županu, 
da bi se tudi odgovorni za vodenje občine sestali s pripra-
vljalcem Prostorskega plana in dorekli določene rešitve, a 
sem očitno naletel na gluha ušesa.

Dejstvo je, da je Slovenijo in z njo vlado 
gospodarska kriza zajela nepripravljeno. 
Med tem, ko je vladam zadnja leta pred-
vsem vsako leto sijalo sonce, so našo vlado 
dočakale popolnoma drugačne vremenske 
razmere. In med tem, ko je strateški dokument pripravila v razmerah gospodarske rasti, mora tega izva-
jati v razmerah proračunskih omejitev, večanja nezaposlenosti in borbi posameznice in posameznika 
predvsem za ohranitev socialnega statusa in preživetja.

Kljub kriznim časom je potrebno izvesti vrsto reform (že sama beseda je neprijazna), da bi Slovenijo 
in njeno gospodarstvo ustvarili bolj konkurenčno, manj potratno državo, pokojninski sistem tudi za 
tiste, ki so desetletja plačevali v državno blagajno. Potrebne so reforme pri nepremičninah, vendar se 
namerava obdavčiti samo nadstandard, zato ni potreben nek temeljni strah v javnosti, da bodo ljudje, 
ki so celo življenje garali za svojo hišo ali stanovanje, sedaj neupravičeno obdavčeni.

Kritiki mejnega sporazuma s Hrvaško, ki pravijo, naj se pusti stvari take, kot so in naj se blokira hrvaški 
vstop v EU, bi morali pomisliti, da Balkan ni tako miren in varen, kot bi si želeli. Naš interes je imeti 
sosedo, v kateri so mir, stabilnost, blaginja in da imamo z njo rešeno mejno vprašanje.

Vsi ti nujni in izjemno pomembni projekti zahtevajo določen čas, a verjamemo, da jih bo naša vlada v 
korist nas vseh, dobro opravila.. 

OOSD Moravče

www.moravce. si
6 Novice iz Moravške doline



Politika

Pred nami je še eno leto mandata sedanjega občinskega sve-
ta in županovanja Martina Rebolja. Že sedaj lahko ocenimo, 
da je aktualna občinska oblast s koalicijo SD+SDS+LDS 
zamudila zelo veliko priložnosti, ki se dolgo časa ne bodo 
več povrnile, še posebej sedaj, ko sta država in svet v recesiji. 
Občinska oblast ima večinsko podporo v občinskem svetu 
in bi lahko udobno vladala oz. uresničevala svoj volilni 
program, ki je bil osnova za to, da so ji volivci podelili man-
dat. Ali pa je res tudi opravičila zaupanje svojih volivcev, 
predvsem pa izkoristila ponujene priložnosti?
Kot je vidno iz preteklega dela, se pričakovanja niso ure-
sničila. Nikoli do sedaj občina Moravče ni bila toliko krat 
omenjena v raznih medijih. Pa ne zaradi svojih dosežkov, 
ampak zaradi nepotrebnega prepiranja in tožarjenja. Na-
mesto da bi občinska oblast usmerila energijo v združeva-
nje, je denar davkoplačevalcev in delovni čas usmerila v 
razdvajanje ljudi. 
Res je, potrebujemo dobre ceste in zdravo pitno vodo. 
Namesto da bi delali za celostni razvoj občine, je občin-
ska oblast gradila na območjih, kjer so doma koalicijski 
svetniki. Ko si od blizu ogledamo nekatere gradnje, pa tudi 
vidimo slabo kvaliteto gradnje. Na mnogih mestih so levo 
in desno od asfalta ostala nedokončana dela, ki kažejo na 
to, da štejejo le metri asfalta, ki se v različnih poročilih še 
nekajkrat pomnožijo. Če ne verjamete, pojdite peš k Sv. 
Mohorju, zapeljite se po cesti proti Veliki vasi, pa boste 
videli,o čem govorimo. 
Odnos župana do tistih, ki razmišljajo drugače kot on, se 
kaže v različnih tožbah, ki jih pa župan oz. občina Moravče 
skoraj kot po pravilu izgublja, zanje pa smo v zadnjih letih 
zapravili na deset tisoče evrov. Ko smo svetniki Nove Sloveni-
je zahtevali dokumente v zvezi s tem, jih nismo mogli dobiti. 
Ali se res ni mogoče pogovarjati, dogovarjati in usklajevati? 
Kot kaže je občinska oblast v Moravčah pozabila na takšno 
prakso urejanja odnosov oz. vodenja občine.

Ali je župan sploh pri-
pravljen poslušati ar-
gumente občinskih stro-
kovnih služb? Dejstvo je, 
da je tiste, ki so glasno 
razmišljali s svojo glavo, 
kmalu odpustil. Po zadnjih novicah pa bo moral zaradi 
svojih odločitev bivši direktorici izplačati visoko odprav-
nino. Ne iz svojega žepa, ampak iz občinskega proračuna, 
v katerega prispevamo vsi občani občine Moravče.
Primer nedoraslosti sedanjega župana funkciji (in tudi 
»projektne« koalicije SD+SDS+LDS) je dom za ostarele 
v Moravčah. Župan je imel mandat občinskega sveta, ki 
je podprl gradnjo doma. Imel je proste roke, da se projekt 
doma za starejše izpelje tako, kot je bilo predvideno. Žal 
pa se je pokazalo, da župan svojemu delu ni kos. Namesto 
sodelovanja z občani, se z njimi pogovarja preko odvetnikov. 
Namesto da bi prisluhnil njihovim predlogom za izboljšanje 
projekta, ki bi bil vsem v ponos, nad njimi izvaja javni in 
medijski linč. Župan bi moral končno doumeti, da ni vsako 
drugačno mnenje glas proti, ampak je le poskus, da se neka 
zadeva izvede bolje in bolj preudarno v zadovoljstvo vseh. 
Navsezadnje je župan tisti, ki bi moral najprej razumeti  
interese občanov, katerim bi moral predvsem SLUŽITI. 
Ali so kletvice in tožbe prava pot za doseganje ciljev, pa si 
odgovorite sami. 
Na tem mestu je potrebno tudi zelo jasno povedati, da zelo 
velik del odgovornosti pri takšni drži župana nosi tudi 
»programska«koalicija, ki ni sposobna preseči svojih oz-
kih okvirov in ni sposobna delati za blagor vseh občanov 
občine Moravče.
Vsem občanom občine Moravče želimo prijetne jesenske 
dneve v pričakovanju prazničnih dni.

OO N.Si Moravče

Leto se izteka in ponovno lahko naredimo analizo o uspešnosti 
realizacije proračuna za leto 2009. V OO SDS nismo v celoti 
zadovoljni z vsemi aktivnostmi in realizacijo proračuna. 
Ves čas smo opozarjali, da se posveča preveč pozornosti 
novim in novim naročilom dokumentacij za nove projekte. 
Po naši oceni imamo že dovolj projektnih dokumentacij 
in sedaj pričakujemo, da se realizirajo. Vsa ta projektna 
dokumentacija in razne študije, ki jih je vse več, postajajo iz 
leta v leto vse večji porabnik proračunskih sredstev. 

Prav tako se lepo sliši govorjenje o pridobivanju evropskih 
sredstev in milijonskih vsotah, ki naj bi jih dobili. Lepo se 
sliši, vendar je praksa povsem drugačna. Evropska sredstva 
je zelo težko pridobiti, saj potrebno dokumentacijo 
pripravljajo zunanji izvajalci in njihova cena je zelo visoka, 
plačajo pa se iz občinskega proračuna in navsezadnje ni 
nobene garancije, da bomo ta sredstva dejansko dobili. Eno 
dobro in drago izkušnjo že imamo s projektom kanalizacije, 
ki je stal cca. 140.000 EUR. Menimo, da že imamo svojo 
čistilno napravo in potrebno je samo povečati njeno 
zmogljivost. Ostale oddaljene kraje in zaselke pa je potrebno 

reševati s subvencioniranjem 
individualnih čistilnih naprav, 
kar je najcenejša varianta tako za 
občino in posledično za občane.  

Preko svojih predstavnikov 
poskušamo prepričati partnerje programske koalicije, 
da nam prisluhnejo in da skupaj poiščemo prave rešitve 
za našo občino na vseh področjih. Pred nami je kar nekaj 
aktualnih in pomembnih odločitev, med njimi rebalans za 
leto 2009, proračun za leto 2010 in tudi Prostorski plan v 
katerem se bo določila strategija razvoja občine Moravče 
za prihodnost. Za nekatere rešitve smo izvedeli na sami 
predstavitvi in bile so presenetljive in na moč nenavadne. 
Kdo je o njih odločal in kakšni razlogi so ga vodili, pa lahko 
samo ugibamo. 

Pred seboj imamo še eno leto mandata in zavedamo se, da 
so nekateri posamezniki že začeli s predvolilno kampanjo. 
Po našem prepričanju bo tudi za to še dovolj časa, trenutno 
pa je pred nami  veliko bolj pomembnega dela za vse, ki so 
sprejeli odgovornost pri vodenju občine.   
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Občina

Po sledeh napredka naše občine

Nov vodovodni odsek na Gorici pri Moravčah 
Zaradi potrebe po priključitvi novozgrajenih stanovanjskih 
hiš na Gorici pri Moravčah je v okviru letošnjega proraču-
na občina zgradila nov vodovodni odsek v dolžini 110 m. 
Dela so potekala ob glavni cesti in posebnost tega dela 
novega vodovoda je, da ni bil zgrajen v klasični obliki s 
kopanjem jarka. V potrebni dolžini je bila narejena vrtina 
v globini dveh metrov pod zemljo, vanjo pa položena cev, 
tako da praktično promet ni bil moten. Vodovodni odsek 
je opremljen tudi s hidrantom.

Vodovodna cev poteka na tem mestu pod pločnikom, ki 
ga zaradi nove metode, ni bilo potrebno razkopati.

Na Goričici so bila narejena gradbena dela na 120m 
ceste, v enaki dolžini potegnjen nov vodovodni odsek 
in hidrant. Potrebno je bilo pripraviti projekt in v soglasju 
z Direkcijo za ceste nov odsek ceste priključiti na državno 

cesto. V skladu s omenjenim projektom bo potrebno med 
obema cestama, v delu, kjer bosta potekali vzporedno, 
postaviti zaščitno ograjo.

V Pečah je bilo v okviru obnove opornega zidu na poko-
pališču zaradi razpadanja potrebno obnoviti tudi stebra 
ob vhodu in vrata na pokopališče.

Asfalterska dela so bila izvedena na cesti Sp. Prekar-
Zalog pri Kresnicah-Velika vas skupni dolžini 1166m. 
Zgrajen je bil tudi oporni zid in razširitev ceste proti Ga-
silskemu domu, ki omogoča varno vožnjo z interventnimi 
vozili, ki pa čaka še na ureditev priključka na cesto.

V teh dne občina rekonstruira odsek ceste Kovačija, ki 
bo v letošnjem letu dokončan v celotni dolžini 1200m.

www.moravce. si
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Dolga leta so kraji pod Grmačami proti Veliki vasi lahko 
samo sanjali o asfaltu, ali pa še to ne. Zdi se, da so se 
morali nekako vdati v usodo »neupoštevanih« pri razdelitvi 
občinskih sredstev. Za njih je skoraj veljal slovenski rek: 
»daleč od oči, daleč od srca«. Toliko večje pa je veselje 
zadnja leta, ko so spet enaki med občani.
Na odprtje asfaltirane ceste so povabili seveda župana 
občine Moravče in župana občine Dol ter ostale občinarje. 
Pozdravni govor je imel predsednik KS Boštjan Merela, ki 
je izrazil zahvalo in veselje ob novi pridobitvi asfaltirane-

Velika vas in kraji pod Grmačami z novo asfaltno cesto 
bolj smelo stopajo v svet

Odprtje 1166 m asfaltirane ceste Sp. Prekar - Zalog pri Kresnicah - Velika vas

ga odseka iz moravške pa tudi iz dolske smeri. Zahvalil 
se je vaščanom za prostovoljno odstopljena zemljišča. 
Spregovorila sta tudi oba župana, ki tudi drugače zgle-
dno sodelujeta. Rečeno je bilo, da lahko računajo tudi na 
asfaltiran krajši preostanek povezovalne ceste od Velike 
vasi proti Križevski vasi. Za zaključek odprtja ceste pa so 
vaščani pripravili pogostitev, ki je dala podlago za večurno 
veselo druženje. 
Z novim asfaltom so ti kraji še bolj prijazni, naravne lepote 
bolj dostopne. Ljudem iz teh krajev pa seveda privoščimo 
iz vsega srca! Srečno na cesti!

VR

VAJA »PONJAVA«
V četrtek, 29.10.2009, je bilo sicer lepo in sončno jesen-
sko vreme, po scenariju za vajo pa je divjalo neurje, ki je 
odkrivalo strehe stanovanjskih hiš in drugih objektov. Še 
posebno hudo je bilo v okolici Krašc.
CZ skupaj z GZ Moravče je tega dne pripravila vajo, katere 
namen je bil preveriti učinkovitost nabavljenih ponjav za 
začasno prekrivanje streh poškodovanih objektov.
V vaji so sodelovali člani vseh PGD v GZ Moravče (razen 
PGD Peče) ter člani Radio kluba Moravče. Prisotna sta 
bila tudi predsednik GZ Ivan Lebar ter poveljnik Herman 
ŠLIBAR, ki je tudi član štaba CZ.
Vaji je prisostvoval tudi župan, ki je aktivno sodeloval pri 
preučevanju učinkovitosti  ponjav.
Vaja je minila v znamenju preverjanja in testiranja učinko-
vitosti zaščitnih ponjav proizvajalca PROPIP.
Člani Radiokluba Moravče so vzpostavili in vzdrževali stal-
no brezžično in nemoteno povezavo med štabom, ki je bil 
v njihovih prostorih ter ekipami na terenu.
Z vajo smo ugotovili, da so nabavljene ponjave zelo pri-
merne za začasno prekrivanje ogroženih objektov. Njihova 
prednost je v tem, da so izredno lahke ter primerne za 
nameščanje in transport. 
Za izboljšanje njihove učinkovitosti  bo potrebno nabaviti 
še dodatne vrvi, proizvajalcu pa bomo predlagali tudi ne-
katere izboljšave za pritrjevanje.

Kljub temu, da tokrat ponjav ni bilo potrebno nameščati 
na poškodovana ostrešja, menimo, da bi bile nepogrešljive 
v resničnem neurju.
Vsi sodelujoči so pokazali veliko stopnjo odgovornosti, saj 
so s svojimi izkušnjami in znanjem vaji vtisnili pečat, ki vliva 
upanje za učinkovito in  uspešno ukrepanje tudi v primeru 
dejanskega ogrožanja s strani muhaste narave.

Drago PAVLIČ, poveljnik civilne zaščite 

Občina
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Občinska žalna slovesnost ob dnevu spomina na umrle, na žrtve prve in 
druge svetovne ter osamosvojitvene vojne za Slovenijo

»Kaj ti je deklica, da si tak žalostna ? Kaj mi je, nič mi ni, 
srce me boli,« je pela učenka šestega razreda Lara Puc v 
prvi pesmi na žalni svečanosti, ki jo je Občina Moravče 
priredila 31. oktobra ob 15. uri v spomin na umrle, na žrtve 
prve in druge svetovne vojne ter osamosvojitvene vojne za 
Slovenijo. Laro Puc je spremljal znani violinist Karl Žužek, 
diplomant akademije za glasbo v Ljubljani. Poleg pesmi, 

Poročilo s 26. redne seje Občinskega sveta

Obvezna razlaga bo omogočila hitrejšo izdajo gradbenih dovoljenj 

Izredne seje občinskega sveta, ki je bila 9. tega meseca, se 
je udeležilo 11 svetnikov. Soglasno so potrdili dnevni red, 
ki je tokrat obsegal le tri točke in obetala se je relativno 
kratka seja.
Najprej so svetniki, na podlagi odstopne izjave svetnice 
Špele Igrec, potrdili prenehanje njenega  mandata in po-
delili mandat novemu članu Vavpetič Rajku iz Stegen.
Nekaj več polemike je zahtevala naslednja točka, ko so 
se svetniki odločali o sprejemu obvezne razlage 3. alineje 
19. člena odloka o prostorskih ureditvenih pogojih. Gre, 

preprosto povedano za to, da je pri pridobivanju grad-
benih dovoljenj prihajalo do pritožb, češ da načrtovani 
objekti niso dovolj odmaknjeni od obstoječih in tako ne 
zagotavljajo minimalne osončenosti objektov. Obvezna 
razlaga bo tako v pomoč upravni enoti, ki izdaja gradbena 
dovoljenja.
V zadnji točki so svetniki določili izhodišča, ki jih bo občina 
zastopala pri morebitni mediaciji za sporno zemljišče na  
Vrhpoljah.

EV

Kaj ti je deklica, smo ju slišali še s pesmijo Počiva jezero v 
tihoti. Nastopil je tudi Mešani pevski zbor Društva upoko-
jencev Moravče pod vodstvom Milana Kokalja, v spremljavi 
harmonikarja Klemena Logaja s skladbama Padel je padel 
in Oblaki so rdeči. Prav posebno so komemoracijo oboga-
tili nežni otroški glasovi drugega razreda OŠ Jurija Vege 
Moravče, z mentorico Barbaro Železnik Stegnar. Pihalna 
godba Moravče, ki da vsaki prireditvi še poseben navdih, je 
tudi tokrat zaigrala času primerne skladbe. Z žalnimi verzi 
je prireditev povezovala Irena Ravnikar.
Na komemoraciji je spregovoril župan Martin Rebolj. Dejal 
je, da z obiskovanjem spomenikov, s spominom na mrtve, 
na žrtve treh vojn, na ljudi v vseh časih, ki so z delom in 
odpovedovanjem ustvarjali nov svet, obujamo pravzaprav 
spomin na življenja teh ljudi. In zaradi njih, je poudaril, 
je vredno prizadevno živeti, njihove zgodbe pa prenesti 
bodočim rodovom.
Predstavniki občine, OOZB in OZVVS so položili vence 
pred spomenike padlim prve in druge svetovne vojne te 
osamosvojitvene vojne za Slovenijo. Mnogi obiskovalci pa 
so prižgali sveče.

VR

www.moravce. si
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Policija svetuje

POLICIJA SVETUJE
V tej rubriki bomo obravnavali najnujnejše ukrepe in aktivnosti, ki so nujno 
potrebne pri zagotavljanju lastne varnosti in osnovni element samozaščitnega 
ravnanja slehernega državljana.

Rubriko ureja: Marko KladnikPROMETNA PRAVILA ZA VARNO VOŽNJO 
NA KRIŽIŠČU

V prejšnji številki Novic smo vas seznanili s pravili, ki 
veljajo za vožnjo v križiščih. Kot smo obljubili, vas v tej 
seznanjamo s tistimi, ki veljajo za vožnjo v krožiščih.

KROŽNO KRIŽIŠČE (KROŽIŠČE)
Na krožnem križišču je promet s prometno signalizacijo 
urejen tako, da ima voznik na krožnem križišču prednost 
pred voznikom, ki se vključuje nanj.
Ko zapeljemo na krožno križišče, katerega vozišče ima dva 
prometna pasova, se razvrstimo na notranji prometni pas 
in tako omogočimo vključitev v promet na križišču tudi 
voznikom na naslednjih uvozih, razen če nameravamo za-
pustiti križišče na prvem naslednjem izvozu. Tega nam ni 
treba storiti tudi, če nam prometna ureditev ali prometna 
situacija tega ne dovoljuje. S tem so, razen prometa in nje-
govih značilnosti, mišljene zlasti konstrukcijske značilnosti 
manjših krožnih križišč, na katerih je mogoč promet le po 
enem prometnem pasu, čeprav imajo dva, in pri katerih 
so uvozi in izvozi tako blizu drug drugemu, da je menjava 
prometnih pasov praktično nemogoča. 

S tem, da se 
razvrstimo na 
notranji prome-
tni pas, omogo-
čimo vključitev 
vozn ikom na 
naslednjih pri-
ključkih 

Ko se vključu-
jemo na kro-
žno križišče po 
smernem vozi-
šču, ki ima dva 
prometna paso-
va, in vozimo po 
desnem prometnem pasu, zapeljemo na desni (zunanji) 
prometni pas krožnega križišča, če pa vozimo po levem 
prometnem pasu, pa na levi (notranji) prometni pas kro-
žnega križišča.

Nekatera večja 
krožna kr iž išča 
imajo v smereh z 
gostejšim prome-
tom dvopasovne 
priključke in izvoze, 
prometni pasovi 
pa so zaradi večje 

varnosti lahko lo-
čeni z neprekinje-
no ločilno črto 
Preden zapustimo 
krožno križišče, 
se razvrstimo na 
zunanji prometni 
pas. Na velikih kro-
žnih križiščih, kot 
je denimo tisto v 
Tomačevem v Ljubljani, smemo na izvozu, na katerem pro-
metna ureditev to dovoljuje, zapustiti krožno križišče tudi z 
notranjega pasu. To je, kot vemo, mogoče le, če je zunanji 
prometni pas namenjen izključno zavijanju v desno. 

Pri zapuščanju kro-
žnega križišča ne 
pozabimo na smer-
no utripalko

Dovolj velika kro-
žna križišča omo-
gočajo zlasti ob 
gostejšem prome-
tu boljšo pretoč-
nost kot klasična, vendar ne dovoljujejo vožnje z veliko 
hitrostjo. Upoštevati moramo tudi, da je na krožnih križiščih 
prepovedano prehitevanje. To pa zaradi tega, ker je pre-
glednost ob vozilu in za njim zaradi ukrivljenosti vozišča 
slabša kot na ravnem vozišču (v desnem vzvratnem ogle-
dalu opazimo drugo vozilo šele, ko je že ob boku našega, 
v levem pa prej izgine v mrtvem kotu), poleg tega pa 
krožno vozišče zaradi lažjega uvoza in izvoza ni nagnjeno 
navznoter, kot je to običajno na krivinah, ampak navzven. 
Zaradi takšnega prečnega nagiba je pri preveliki hitrosti 
veliko večja možnost bočnega zdrsa, pri vozilih z višjim 
težiščem pa prevrnitve. 

Krožnih križišč je tudi pri nas vse več, kajti njihove prednosti 
presegajo njihove slabosti, ne le glede pretočnosti, ampak 
tudi glede varnosti. Vendar, če hočemo biti na krožnem 
križišču zares varni, upoštevajmo njegove posebnosti. Ne 
prehitevajmo in se izogibajmo veliki hitrosti ter naglim ali 
celo sunkovitim spremembam smeri. Če zgrešimo želeni 
izvoz, nikar ne poskušajmo ustaviti ali celo voziti vzvratno, 
ampak zapeljimo še en krog. Tudi če se nismo pravočasno 
pomaknili na prometni pas, s katerega lahko varno zapusti-
mo krožno križišče, zakrožimo še enkrat. In ne pozabimo, 
omogočimo tudi drugim varno zapustitev križišča.
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Aktivnosti PGD Velika vas
V letu, ki nas je že skoraj zapustilo, je naše društvo vsesko-
zi aktivno delovalo: na društvenih vajah, tekmovanjih ter 
rednih srečanjih gasilcev.
Prva društvena vaja je bila na gospodarskem poslopju pri 
Romanu Ocepku v Veliki vasi, druga na gospodarskem po-
slopju Franca Merele v Zalogu, zadnja pa je bila izvedena 
pri Martinu  Ribiču v Drtiji. Vaja notranjih napadalcev je 
bila izvedena v domačem gasilskem domu.
Že tretje leto člani PGD Velika vas tekmujejo v pokalu GZS. 
V letošnjem letu so se uvrstili na 16. mesto. Poleg tega so 
nanizali še veliko lepih rezultatov na memorialnih in ob-
činskih tekmovanjih. Aktivne so bile tudi naše članice, ki so  
svoj najboljši uspeh letos kronale s 1. mestom na občinskem 
tekmovanju v Moravčah. Omeniti moramo še 2. mesto naših 
mladincev na občinskem tekmovanju v Moravčah ter odlično 

4. mesto na regijskem tekmovanju.
V veliko veselje nam je bilo tudi srečanje naših starejših ga-
silcev, ki je bilo v mesecu juniju. Pokazali so veliko zanima-
nja za novosti, ki se vsakodnevno pojavljajo v gasilstvu.
V letošnjem letu je PGD Velika vas pridobila dva gasilska 
častnika in sicer Dejana Dežmana ter Aleša Učakarja, ki 
sta prva v zgodovini gasilstva v Veliki vasi s tem nazivom. 
V društvu je na novo tudi šest izprašanih gasilcev. Vsako prvo 
nedeljo v mesecu opravljamo v gasilskem domu  razna opravila, 
testiramo pozivnike in analiziramo gasilska usposabljanja.
Usposabljanja, ki smo se jih udeležili v tem letu so:dva ga-
silca sta opravila tečaj za nosilca izolirnega aparata, dva 
tečaj za gašenje požarov modul A, eden  modul B, trije člani 
pa tečaj tehničnega reševanja in nevarnih snovi. 
Udeležili smo se tudi raznih društvenih vaj v naši gasilski 
zvezi. V  mesecu oktobru smo pregledali vsa hidrantna 
omrežja na našem področju.

Poveljnik PGD Velika vas, Igor Kokalj

Strokovna ekskurzija starejših gasilk in gasilcev
Starejše gasilke in gasilci, ki še polno in aktivno delujemo v 
okviru posameznih PGD pod okriljem GZ Moravče, smo se 
17. oktobra podali na strokovno ekskurzijo v Novo Gorico 
in Goriška Brda. V prelepem sončnem dnevu smo si v Novi 
Gorici ogledali poklicno gasilsko enoto.  Predstavljena nam 
je bila kratka zgodovina in delo poklicne enote ter delo PGD 
Nova Gorica. Po ogledu in predstavitvi smo nadaljevali pot 
proti Goriškim Brdom. Sledil je ogled turističnih krajev, kot 
so Hum,  Gonjaše in stare avtohtone vasi Šmartno. Na gradu 
Dobrovo smo si ogledali stalno slikarsko razstavo našega 

slikarja Mušiča. Po kosilu smo se odpravili na ogled največje 
vinske kleti v Goriških Brdih, kjer smo imeli degustacijo vin in  
možnost nakupa goriških dobrot. Po zaključku smo se popeljali 
še preko Medane  nazaj proti Humu. Lepote Goriških Brd je 
predstavila krajevna vodička Nevenka, ki je z lepo domačo 
besedo slikovito in tudi podrobno predstavila Goriška Brda 
z vsemi znamenitostmi. Jih je pa toliko, da si jih ni mogoče 
ogledati v enem dnevu. V mraku  smo se zadovoljni in vsak s 
svojimi vtisi, po kratkem postanku na Vrhniki, vrnili domov. 

Janez Vidic 
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Nastopi Moravčanov v 
Cankarjevem domu

V Ljubljani, v Cankarjevem domu, se je 2. oktobra zaključil 
9. festival za tretje življenjsko obdobje s kulturno prireditvi-
jo in nekaj govori. Skupna tema festivala in govornikov je 
bilo medgeneracijsko sobivanje. Tudi slavnostni govornik 
dr. Danilo Türk je pohvalil dejavnost festivala in se zavzel 
za zakonsko rešitev prostovoljnega dela. Zadnji dan so na 
odru festivala nastopili pevci Mešanega pevskega zbora 
društva upokojencev Moravče. Prav v zaključnem delu pa 
so nastopili Moravški mački, folklorna skupina pod vod-
stvom Marije Gotar. Obiskovalci festivala so jih je nagradili 
s burnim ploskanjem.

VR

Krajevna organizacija Rdečega križa Peče je tudi letos 
pripravila srečanje bolnih in ostarelih.
Srečanje je bilo v nedeljo, 18. oktobra 2009. Pričelo se je 
že zjutraj, saj je v Pečah navada, da se nedeljske prireditve 
pričnejo z nedeljsko mašo. Tudi tokrat je bilo tako: večina 
povabljencev se je zbrala že v cerkvi in tu jih je nagovoril 
domači župnik.
Po maši se je druženje nadaljevalo v gasilskem domu. 
Dvorana je bila že na pogled praznična: od lepo pogrnjenih 
in okrašenih miz do peciva in aperitiva, ki so ga ob vhodu 
vsem obiskovalcem gostoljubno ponudile prostovoljke 
Rdečega križa. In obiskovalcev je bilo veliko: stari in mladi 
so se drug ob drugem posedli po dvorani in prisluhnili 
programu. 
Po prijaznem pozdravu so nastopili člani Peškega okteta in 
zapeli, da je bilo veselje. Sledil je nastop mlade pianistke 
Katje.  
Medtem so se že pripravili igralci gledališke skupine KŠD 
Peče. Spet so odigrali prizor s kmečko tematiko, še kako 
aktualno v naših krajih: Kdo bo pripeljal mlado k hiši? Si-
nova se nekam obirata, zato se lahko zgodi, da ju bo oče 
še prehitel… 

Dogajanje na odru je še tako mrkega človeka spravilo v 
smeh, še posebno, ker so vloge odigrali ljudje, s katerimi 
živimo, jih vsak dan srečujemo.. Smehu kar ni bilo videti 
konca in dobra volja se je nadaljevala tudi še potem, ko je 
za konec programa Peški oktet vsem slavljencem – bolnim 
in starejšim zapel še zadnjo pesem. 
Vse je pozdravil tudi župan Martin Rebolj. Vsem je zaželel 
še veliko zdravja, hkrati pa omenil, da je to srečanje v Pečah 
res edinstveno: namenjeno je predvsem starejšim, pridejo 
pa vedno vsi – stari in mladi, bolni in zdravi.
Po uvodnem delu so povabljenci še ostali, se okrepčali s 
toplim obrokom, kozarčkom, kavo in pecivom ter se ob 
tem veliko pogovorili. Srečanje se je prijetno zavleklo in 
proti poldnevu so se ljudje z dobrimi vtisi vračali na svoje 
domove. Nekateri, ki se zaradi bolezni in starostnih tegob 
sicer držijo bolj doma, so bili pošteno utrujeni. A kaj zato! 
Počivajo lahko kasneje in ob tem razmišljajo, kaj so lepega 
doživeli, kaj je povedal ta ali oni…
Srečanje je bilo tudi vsem ostalim v zadovoljstvo in z dobri-
mi vtisi smo odhajali domov. Starejši in bolni so bili dobre 
volje in veseli, da niso pozabljeni. Igralci in nastopajoči 

Srečanje starejših z mladimi, bolnih z zdravimi 

so videli, da so delo dobro opravili, za kar jih je publika 
hvaležno nagradila. Prostovoljkam je bilo toplo pri srcu 
in ko so videle toliko zadovoljnih obrazov, so pozabile na 
utrujenost po obilici opravljenega dela. Mi, ki pa vse skupaj 
le opazujemo in se ob takem prazniku do sitega nasmeji-
mo, pa lahko le upamo, da se bo tovrstna tradicija pri nas 
nadaljevala in da se bodo našli prostovoljci tudi takrat, ko 
bomo mi sedeli med povabljenimi.
Prostovoljci in aktivisti Rdečega križa ne razmišljajo o tem, 
kaj vse so naredili, kaj so med tem zamudili ali kaj bi lahko 
v tem času zaslužili. Razmišljajo o tem, kako bi pomagali, 
koga razveselili.
Zato je prav, da jim v tem času, ko po vsej Sloveniji potekajo 
različne solidarnostne akcije, izrečemo vsaj »Hvala«. 

J.L., Foto: Ž.U., A.L.
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Po lanskem srečanju starejših občanov smo tudi letos 
pričakali prijazno vabilo OORK Moravče in predsednice 
Andreje Rebolj na družabno srečanje v kulturnem domu 
Moravče.
Prijetno razpoloženi smo se srečali s svojimi vrstniki, s 
katerimi smo obujali mladostne spomine. Spomnili smo 
se vseh, ki jih ni več med nami, pa so vseeno v našem 
srcu pustili globoke, neizbrisane sledi. Spomini so naše 
bogastvo. Spomin je kot pesem, ki v naših srcih odzvanja, 
spomin je kot popek, ki nenehno poganja.
Prisluhnili smo našima govornikoma, predsednici RK 
Andreji Rebolj ter gospodu županu Martinu Rebolju in 
simpatični mladi povezovalki programa. MPZDU Moravče 
nam je zapel dve pesmi, folklorna skupina OŠ Moravče pa 
nas je prijetno presenetila s svojimi plesi.

Ob precej kritičnem govoru gospoda župana smo bili 
seznanjeni z mnogimi problemi v občini.
Spomin mi sega nazaj v otroška in mladostna leta. Bili so 
časi, ko ni bilo toliko sovraštva in razprtij. Moravče so bile 
pred 2. svetovno vojno trg. Ljudje so živeli složno, skupaj 
so tesno sodelovali pred vojno in času vojne. Saj so naši 
sovražniki imenovali Moravče Mala Rusija. Danes pa žal 
tega pristnega tovarištva ni več. Nekateri  kar ne morejo ali 

Rdeči križ Moravče gostil starejše občane

pa nočejo razumeti, da mnogi želimo napredek Moravč, da 
želimo imeti lep dom za starostnike, da želimo prostorno 
trgovino in prijazno vodstvo. Zakaj želijo nekateri ljudje 
razdreti še tisto trohico zaupanja in sodelovanja, ki ga še 
premoremo, z metanjem ostrih puščic in besed na naše 
občinsko vodstvo, ki želijo naši skupnosti le najboljše? 
Ko sem bila jaz v otroških letih, je bilo spoštovanje do žu-
pana, župnika ali pa samega zdravnika večje, sedaj pa je 
to spoštovanje kar nekoliko zbledelo. Prepričana pa sem, 
da kritike nikoli niso namenjene našemu spoštovanemu 
doktorju Marjanu Dežmanu in zdravniškemu osebju v ZD 
Moravče, ki so nam vedno v oporo ob boleznih. Zato še 
enkrat hvala vam ljudje v belem.
Ob koncu mojega članka se v imenu nas povabljenih za-
hvaljujem vsem, ki so nam prijetno polepšali dan. Hvala 
prostovoljcem RK, ker so tako skrbeli, da so bile mize pred 
nami vedno obložene z dobrotami. 

Stanislava Srenjšček

Praznični sejem v Moravčah
Kot kaže bomo ob izidu novembrskih Novic iz Mor. doline 
»že čist’ not’ padli« v zimo in v priprave na prihode treh 
radodarnih mož.
Da bo vzdušje v Moravčah še bolj praznično in da se bo-
ste lahko oskrbeli z voščilnicami in darili, s katerimi boste 
razveselili svoje najdražje in seveda tudi sebe, Turistično 
društvo Moravče pripravlja za vas PRAZNIČNI SEJEM V 
MORAVČAH, in sicer v soboto, 19.12.2009, od 10. do 17. 
ure predvidoma pred Kulturnim domom v Moravčah. Sejem 
bo že petič po vrsti in zelo se trudimo, da pritegnemo proda-
jalce z lepimi in zanimivimi izdelki. 
Pripravljamo tudi presenečenje za najmlajše.
Lepo ste povabljeni, da si praznične nakupe popestrite z 
druženjem s prijatelji ob veselih zvokih.

Za TD Moravče Dani Jančar
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Društvo upokojencev podpira hitro izgradnjo 
doma za starejše

Pogovor s predsednikom društva Francem Novakom

G. predsednik, kaj piše v osebni izkaznici društva?
Da nas je že preko štiristo in da imamo, tako kot vsa dru-
štva, svoje organe: občni zbor, upravni in nadzorni odbor. 
Delujemo v različnih sekcijah: od kolesarske, pohodniške, 
zeliščarske, pa do pevskega zbora, itd. Ne smem pozabiti na 
socialne aktivnosti, ki so organizirane po krajevnem načelu 
in jih izvajajo naši poverjeniki. Vsak skrbi za okoli deset 
ostarelih članov, tako da jih obiskujejo in po svojih močeh 
pomagajo. Gre za osemdeset članov in nekatere obiskujemo 
tudi po domovih za starejše širom po Sloveniji.
Kako pa se financirate?
Naj poudarim, da gre za skromna sredstva. Nekaj jih zbe-
remo s članarino, ki znaša 10 evrov na leto, potem gre za 
dotacijo občine, ki kaže veliko razumevanja, nekaj malega 
pa dobimo še od oddajanja prostora v najem. V mansardi 
doma je še prostor, ki ga je poprej zasedal AMZS in bi ga 
lahko oddali kakšnemu društvu.
Letos poteka 25 let od izgradnje doma upokojencev. 
Kaj vam dom pomeni?
Zelo veliko. Poleg tega, da v njem poteka vrsta aktivnosti, se 
tukaj zbiramo, poklepetamo, si izmenjamo mnenja, pa tudi 
kakšno rečemo o politiki, gospodarstvu in še čem.
Kaj menite o aktualnem pokojninskem sistemu?
Predvsem nam ni všeč, da usklajevanje pokojnin s plačami 
in inflacijo miruje. Pri nas so redki, ki prejemajo več kot 
500 EUR pokojnine in se vsak evro presneto pozna.
Ali spremljate socialno stanje vaših članov? Ali se obra-
čajo tudi po pomoč na RK in karitas?
Natančnih podatkov o tem nimamo. Je pa jasno, da si tisti, 

ki prejemajo po 300 EUR ali celo manj (med njimi je naj-
več upokojenk) in nimajo pomoči s strani svojcev, morajo 
poiskati pomoč tudi drugje. Majhen prispevek so tudi naša 
novoletna darila.
Kako gledate na gradnjo doma za starejše v Morav-
čah?
Ta projekt odločno podpiramo in obsojamo tiste, ki njegovo 
realizacijo, vsaj po našem mnenju, po nepotrebnem zavira-
jo. Sam sem delal v »stari Rašici«. Ko smo se selili, so že 
obstajale ideje o gradnji treh blokov ali pa doma starejših. 
Oba projekta so in še zavirajo isti ljudje. Naj poudarim, da 
imamo člane, ki prebivajo po domovih V Kočevju, Izlakah, 
Kamniku, Mengšu, Ljubljani, itd. Vsi ti bi bili radi v doma-
čem kraju, kjer bi jih veliko laže obiskovali njihovi svojci 
in prijatelji.
V domu se predvideva tudi dnevna oskrba. Ali menite, 
da bi bila tudi ta zanimiva?
Seveda. Poglejte, danes mladi odhajajo na delo in doma 
ostajajo starejši brez pomoči. Vsi ti bi lahko preživeli dan 
v domu, koristili njegove storitve, bili v družbi znancev in 
prijateljev, popoldne pa bi jih svojci, ko se vrnejo iz služb, 
spet odpeljali domov. Naše društvo bi lahko, z nekaterimi 
svojimi aktivnostmi, popestrilo življenje v domu.
Imate kakšno sporočilo za tiste, ki  sedaj postajajo 
upokojenci?
Predvsem jih vabim, da se nam pridružijo in tako prispevajo 
k še bolj raznoliki dejanosti društva.

EV

Tradicionalno srečanje 
dveh društev upokojencev: 
Moravče in Zagorje
Iz Moravč smo se na srečanje v Zagorje odpeljali v jutra-
njih urah z osebnimi avtomobili. Zagorjani so nas sprejeli 
v društvenih prostorih. Pridružila sta se tudi župana. Tako 
sta se srečala Martin Rebolj in Matjaž Švagan. Sledili so 
pozdravni govori županov in predsednikov društev: za 
Moravče Franc Novak, za Zagorje Tone Benko. Seveda 
ni šlo brez nazdravljanja in kar sama je prišla na usta tudi 
Zdravljica. Društvi sta si izmenjali simbolična darila. Po 
okrepčilu so nas Zagorjani peljali na grob bivšega predse-
dnika Janeza Drnovška in peš na znano turistično točko, 
razvaline gradu Gambek.
Prijeten in poučen dan smo sklenili v Lovskem domu Klan-
čiše – Zavine. Tam so nas pričakali z dobro postrežbo in 
harmonikarjem. Tudi zaplesali smo.  
Naslednje leto bo srečanje v Moravčah in zelo se bomo 
morali potruditi, da bomo pripravili tako dobro srečanje, 
kot je to uspelo Zagorjanom.

Jože Novak, skrajšano v uredništvu
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V soboto 24. oktobra, se je v dvorani pod Avsenikovo ma-
relo v Begunjah na Gorenjskem, odvila že tretja zborovska 
prireditev Avsenikove glasbe z naslovom Vriskal sem, pel. 
Organizirala sta jo Galerija Avsenik in KUD bratov Avsenik. 
Šest pevskih zborov, skupaj okrog sto pevcev, je v uri in pol 
številne poslušalce popeljalo na pot k Avsenikovim vižam.
Na tem odmevnem koncertu je prepevalo tudi petdeset slavč-
kov iz cerkvenega pevskega zborčka Zvonček iz Moravč. 
Dokazali so, da »na mladih svet stoji«, kar je za razvoj in 
ohranjanje Avsenikove glasbe sila pomembno. Zvončki so 
se pod vodstvom zbororvodkinje Barbare Fale predstavili 
s tremi Avsenikovimi skladbami Moj Floki, Mamici in San-
kaško polko. Zbor je na klavirju spremljal Dominik Štefan. 
Zvončkom so družbo na odru delali mali kužki Flokiji, ki sta 
jih kot popotnico v glasbeni svet podarila Galerija Avsenik 
in podjetje Donna iz Bohinjske Bele. Seveda so bili za nastop 
nagrajeni z velikim aplavzom.
Zvončki pa niso bili edini nastopajoči Moravčani na tem 
koncertu. Avsenikove viže je prepevala tudi moška komorna 
zasedba Limbar iz Moravč in prav tako navdušila občinstvo 

Moravčani prepevali na koncertu 
Avsenikove zborovske glasbe

s svojim ubranim petjem. Pod vodstvom Elizabete Pirnat so 
se predstavilin s pesmimi: Kadar bom vandral, Vse moje 
misli so pri tebi in V Haršah mam pa teto. Na koncertu 
Vriskal sem, pel se je predstavila še mešana pevska skupina 
dr. France Prešereni, vokalna skupina Krila, skupina sester 
Trobec Žagar in komorna vokalna skupina Amadeus. 
Prireditev je povezoval Jure Sešek, znan kot velik ljubitelj 
petja, udeležili pa so se je številni ljubitelji Avsenikove glasbe 
in zborovskega petja iz vse Slovenije. Koncert so spremljali 
tudi številni mediji širom Slovenije. Udeležilo se ga je tudi 
veliko prijateljev narodnozabavne glasbe iz Moravč, kar 
dokazuje, da se bo srce Slovenije še veselilo ob poskočnih 
in toplih melodijah. 
Ob zaključku koncerta so vsi nastopajoči združili svoje 
glasove v pesmi Viharnik vrh gora, ki opeva drevo, ki klju-
buje viharjem, tako kot Avsenikova glasba, ki živi že več 
kot 55 let.
»Kot viharnik vrh gora, naša je slovenska pesem, veje 
širi do neba, korenine do srca.«

BF

Sodelovali kar trije zbori 
iz Moravč
Ob molitvi in prepevanju je tokrat minilo druženje odraslih 
in mladinskih zborov domžalske dekanije.
V nedeljo 25. oktobra so se v cerkvi sv Mihaela v Mengšu 
zbrali odrasli pevski zbori domžalske dekanije, da s svoji-
mi glasovi in petjem lepih novejših in starejših cerkvenih 
pesmi polepšajo tokratno molitev. 
Župnijo Moravče sta zastopala moški pevski zbor pod 
taktirko Alojzija Štefana, za orglami Dominik Štefan, ki 
je igral tudi pri mešanem pevskem zboru sv. Martina iz 
Moravč z Alojzom Štefanom kot zborovodjem, le ženski 
pevski zbor Proteja iz iste župnije je vodila Elizabeta Pirnat, 
za orglami Tomaž Pirnat, ki je spremljal tudi mešani pevski 
zbor župnije Brdo.
Naše druženje pa se tisto nedeljo še ni končalo, saj nas 
je lepo vreme in povabilo domačega župnika privabilo na 

prostor za župniščem, kjer smo ob dobrotah in na hitro 
sestavljenem zboru iz vseh vetrov pod vodstvom morav-
ške Mare še malce zapeli, kaj pa bi drugega pevci sploh 
lahko še počeli .

Drago Juteršek
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Kultura

Letos smo se v Moravčah starši odzvali na potrebo po 
dejavnosti in druženju za otroke v času šolskih jesenskih 
počitnic kar sami. Ker sem mati in pedagoška delavka, 
sem razmišljala že leto poprej, kako kulturno dejavnost v 
kraju povezati s pedagoško ponudbo v času, ko so otroci 
med počitnicami največkrat prepuščeni sebi. V okviru KID 
Limbar in v sodelovanju z mladimi animatorji smo izvedli 
Ustvarjalne delavnice za osnovnošolske otroke kot poskus 
in orientacijo, kaj se da izvesti.
Rezultat je bil osupljiv. Kljub temu, da je bilo informiranje le 
osebno od ust do ust, se je udeležilo dvournih delavnic v petih 
dneh več kot 30 otrok, mnogi večkrat, tako da smo zabeležili 
preko 75 obiskov. Ustvarjali smo predvsem iz različnih vrst 
papirja, ki se preprosto oblikuje in ustvarja barvite učinke. 
Otroci so bili pripravljeni za ustvarjanje, bili so tako navdu-
šeni, da smo se odločili predstaviti počitniško dejavnost na 
stojnicah ob Martinovem praznovanju. Lepo vabljeni! Za nabavo materiala je največji delež prispevalo samo dru-

štvo, uspeli pa smo pridobiti tudi donatorje iz bližnje in širše 
okolice. Naj se jim na tem mestu zahvalim, in sicer: Nova 
Kuverta, POT, Papirnica Vevče, gostilna Pri Jurku, okrep-
čevalnica Deteljica, cvetličarni Klavdija in Urška, Splošno 
mizarstvo Moravče in Mizarstvo Kunavar, »Ribničan«, Tja-
šina mama ter založbi Miš in Mladinska knjiga. Druženje so 
nam posladkali tudi izdelki Lumpi najboljšega soseda.
Zahvaljujem se KID Limbar, ki je sprejelo izziv in uvrstilo 
dejavnost v svoj program. Seveda tudi staršem, ki so svoje 
otroke pripeljali ali spodbudili za sodelovanje. Hvala tudi 
animatorkam za spodbujanje ustvarjalnega ozračja in po-
moč, da so bili izdelki res lični. 
Številni odzivi, mnogokratni obiski posameznikov in želja po 
nadaljnjem druženju in koristnem preživljanju prostega časa 
so več kot zadosten dokaz, da so take in podobne delavnice 
v našem kraju še kako potrebne.

Mentorica: Irena Malovrh

Krompirjeve počitnice malo drugače

V prostorih Poletnega gledališča 
Studenec je bilo  24. oktobra 
slovesno odprtje likovne razstave 
našega rojaka Blaža Slaparja. 
Prišlo je veliko ljudi, tako da je ve-
čina morala ostati kar zunaj, sicer 
majhnega , razstavnega prostora. 
Otvoritev je vodil  Silvo Teršek, ki 
je poskrbel tudi za duhovito vo-
dene pogovore z avtorjem in nje-
govimi tremi profesorji. Razstava 
je bila strokovno postavljena in 
razdeljena po različnih tematskih 
sklopih. K vzdušju sta veliko pri-
pomogla glasbenika Bela Szomi 
Kralj in Dušan Železnikar, ki sta 
goste zabavala še dolgo po otvo-
ritvi, ko so se  krepčali z bogato 
obloženih miz avtorja in Društva 
rokodelcev  iz Moravč.

EV

Dobro obiskana otvoritev likovne razstave
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S šolo za šolo

Od zadnjega prispevka, je naša članska ekipa NK Termit 
Moravče odigrala 4 kroge tekmovanj v Regionalni Ljubljan-
ski ligi. Po krizi v moštvu, več ali manj zaradi poškodb, so 
nanizali nekaj slabših nogometnih izidov,vendar se je spet 
postavila na noge in se pokazala v svoji pravi luči.
V Ljubljani so se pomerili z ekipo Bravo Publikum in z dobro 
igro tekmo dobili z rezultatom 0:1. Teden kasneje so doma 
gostili ekipo FC Ljubljana in srečanje izgubili.
Poraz na domačih tleh pa ni slabo vplival na naše igralce, 
temveč prav nasprotno. Naslednjo nedeljo so v gosteh pri NK 

Članska ekipa NK Termit Moravče, po nekaj neuspešnih krogih, 
ponovno navdušila domače ljubitelje nogometa

Cockta Kresnice ponovno odgrali dobro in si, kljub zdeset-
kani postavi našega moštva zaradi poškodb, z neodločenim 
rezultatom prislužili točko.
Še večjega veselja pa so bili domači navijači deležni na pred-
zadnjem srečanju jesenskega dela, ko so na domačem terenu 
gostili močno ekipo NK Jevnica in tekmo dobili z 2:0. Našo 
člansko ekipo čaka v jesenskem delu tekmovanja še tekma 
proti ekipi NK Črnuče.
Nekatere selekcije so do oddaje tega prispevka že zaključile 
s tekmovanji za letos. Ekipa veteranov je bila ena prva izmed 
njih in je po dobri letošnji predstavi na polovici sezone 09/10 
trenutno tretja na lestvici z 19 točkami.
Prav tako so tudi starejši dečki (U14) zaključili z jesenskim 
delom, morda malo manj uspešno,vendar nič še ni izgubljeno. 
Fantje igrajo vse bolje in lahko pričakujemo spomladi tudi 

Predstavitev delovanja jamarskega 
krožka na Dnevih zaščite in 
reševanja v Novem mestu
16. oktobra 2009 je v okviru Dnevov zaščite in reševanja v Novem 
mestu potekal posvet z naslovom Varstvo pred naravnimi in drugimi 
nesrečami v osnovnih šolah. Na posvetu je bila obravnavana proble-
matika pripravljenosti na naravne in druge nesreče z vidika šol.
S strani Ministrstva za obrambo RS smo bili povabljeni, da na posvetu 
predstavimo delovanje našega jamarskega krožka. Smo namreč ena 
redkih slovenskih šol, ki izvaja to interesno dejavnost. 
Ker sami nimamo ustrezno usposobljenih kadrov, se povezujemo z 
DZRJ Simon Robič iz Domžal. Učencem predstavimo značilnosti 
domžalsko-moravškega osamelega krasa, na katerem se nahajamo. 
Jame na tem območju, z izjemo Železne jame, niso primerne za tu-
ristične obiske. Nekatere izmed njih so v neposredni bližini domov 
naših učencev in predstavljajo nevarnost za naključne raziskovalce, 
ki nimajo ustreznega znanja o jamarstvu. Pri krožku posebno po-
zornost namenjamo varnosti – varnemu gibanju po jamah ter varni 
uporabi jamarske opreme. Učenci pridobijo temeljno znanje o prvi 
pomoči in ukrepanju ob jamarski nesreči. Prav tako jih vzgajamo za 
varstvo krasa. 
Člani našega krožka, Jakob, Lucija in Tjaša, so zbranim pogumno 
predstavili naše delo v preteklem šolskem letu. Bili so pohvaljeni 
tako s strani organizatorjev, kakor tudi zbranih ravnateljev in drugih 
predstavnikov šol. 

Po predstavitvi smo si ogledali spremljevalne de-
javnosti, s katerimi so se predstavile reševalne služ-
be, ki delujejo v Republiki Sloveniji. Naši krožkarji 
pa na poligonu pod mostom mimoidočim prestavili 
tehniko vzpenjanja in spuščanja po vrvi.
Martina Lorber prof., mentorica jamarskega krožka
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Šport

Nova gripa
Veliko je bilo že povedanega in zapisanega o Novi gripi, pa 
verjetno ne bo odveč , če še enkrat v zbrani obliki ponovimo 
osnovna dejstva o pandemski gripi, njenem preprečevanju in 
zdravljenju.
Okužba z novim virusom pandemske gripe povzroči bolezen, 
podobno običajni sezonski gripi.
Bolnik zboli nenadno s povišano telesno temperaturo 38 st. C, 
slabim počutjem, bolečinami po telesu, glavobolom, kašljem, 
vnetjem žrela in težkim dihanjem.Vedno niso prisotni vsi našteti 
simptomi, ampak le nekateri. Glede na klinično sliko ne moremo 
ločiti nove gripe od običajne sezonske gripe, vendar je ukrepanje 
v obeh primerih enako.
Bolezen poteka pri večini pacientov v blagi obliki in se pacient 
lahko zdravi doma. Bolezen se pogosteje zaplete pri starejših 
pacientih nad 65 let, pri kronično bolnih ter pri zelo majhnih 
otrocih. Pri starejših in kronično bolnih se poslabša osnovna 
bolezen, lahko se gripi pridruži bakterijska pljučnica. Pri majnih 
otrocih se pogosteje vname srednje uho.
Bolezen se prenaša s človeka na človeka preko kužnih kapljic, 
ki nastajajo ob glasnem govorjenju, kihanju in kašljanju. Kužne 
kapljice ne sežejo dalj kot 1 meter od bolnika, lahko pa padejo 
na okolne površine, kjer virus v nekaj urah propade. Če se do-
taknemo okužene površine, kjer je virus še živ, se lahko preko 
prenosa virusa z rok na sluznice prav tako okužimo.
Ob pojavu bolezenskih znakov, ki bi bili lahko gripa, pacient 
ostane doma in se telefonsko posvetuje z osebnim ali dežurnim 
zdravnikom. Zdravnik bo glede na starost pacienta in njegovo kro-
nično obolelost ocenil, ali potrebuje pacient protivirusno zdravilo 
( Tamiflu, Relenza ). Večina pacientov z gripo ne bo potrebovala 
protivirusnega zdravila, ker je njihov imunski sistem zadosti mo-
čan, da bo uspešno obvladal okužbo. Zdravljenje s protivirusnimi 
zdravili je smiselno le pri kronično bolnih, starejših od 65 let, zelo 
majhnih otrokih in nosečnicah. Protivirusno zdravilo le omili potek 
bolezni in jo skrajša za kakšen dan.
Vsi ostali oboleli bodo potrebovali le simptomatska zdravila ( 
zdravila, ki lajšajo simptome ) in osnovno nego doma. Pacient 
mora počivati, piti veliko tekočine, Pri telesni temperaturi nad 
38,5 st. C naj vzame eno izmed zdravil za zniževanje povišane 
telesne temperature, pri nahodu si naj v nos vkapava kapljice, ki 
mu bodo olajšale dihanje, v primeru nadležnega suhega kašlja, 
naj vzame zdravila za preprečevanje kašlja. Pacient mora ostati 
doma vsaj 7 dni, v primeru podaljšanih simptomov pa še nekaj 
dni dalj. Otroci so kužni nekoliko dalj časa ( 10 dni ).

Pacient mora v poteku prebolevanja gripe TAKOJ poiskati 
zdravniško pomoč v naslednjih primerih:

diha s težavo ali ima hude bolečine v prsih• 
izkašljuje gnoj ali krvavo sluz• 
dojenček diha hitro ali neredno• 
ustnice se obarvajo modro ali vijolično• 
pogosto bruha• 
kaže znake izsušitve, omotičnost, slabotnost, gre malo na • 
vodo, ki je temno obarvana in ima neprijeten vonj
pojavijo se nenadzorovani krči• 
postane manj odziven, zaspan, počasen, zmeden• 

Zdravniško pomoč morajo pacienti poiskati tudi v primerih, če se 
po nekaj dneh ( dveh, treh ) stanje ne prične izboljševati. Ob do-
datni bakterijski infekciji se pacient počuti vedno slabše, vročina 
vztraja, kašelj postane obilen, gnojen, pacient težje diha – pojavijo 
se simptomi pljučnice. Majhni otroci postanejo nerazpoloženi, 
jokavi, tožijo o bolečinah v ušesih- razvilo se je bakterijsko vnetje 
srednjega ušesa. 
Zdravi družinski člani naj upoštevajo higienske ukrepe, da se ne 
nalezejo gripe.
Pogosteje naj si umivajo roke z milom, predvsem po vsakem ka-
šljanju, kihanju, brisanju nosu ali dotikanju onesnaženih površin. 
Roke je potrebno umivati vsaj 20x z milom in toplo vodo. Roke 
naj obrišejo in z brisačo zaprejo pipo. Kihati in kašljati je potrebno 
v robček, ki se ga po uporabi zavrže. Če ni možnosti za umivanje 
rok, zadostuje tudi uporaba razkužil za roke. Pacient naj bo na-
meščen v sobi, ki je ločena od skupnih bivalnih prostorov. V sobi 
naj bo nameščeno razkužilo za roke in posebna plastična vrečka 
za pacientove odpadke. Po vsakem stiku z bolnikom ali njegovim 
perilom ali posteljnino si moramo umiti ali razkužiti roke.
V primeru obiska zdravnika naj si pacient nadene kirurško ma-
sko. Masko si naj nadene tudi družinski član, ki neguje pacienta. 
Masko je pri snemanju vedno prijeti za trakce, nikoli za del, ki 
pokriva usta in nos, saj je v tem delu onesnažena z bolnikovimi 
izločki. Masko po enkratni uporabi zavržemo in si vedno umije-
mo roke. 
Za čiščenje onesnaženih površin uporabljamo običajna gospo-
dinjska čistila, jedilni pribor bolnika peremo z običajnimi deter-
genti, posteljnino in drugo perilo peremo z običajnimi praški.
Z doslednim upoštevanjem osnovnih higienskih ukrepov bomo 
v veliki meri zajezili širjenje gripe. V mesecu novembru se je 
pričelo s cepljenjem proti novi gripi, ki je tako kot vsa cepljenja 
edino zares učinkovito sredstvo proti širjenju bolezni. O načinu 
cepljenja bodo občani pravočasno obveščeni.

Polona Burja dr. med., spec. druž. med.

marsikateri boljši rezultat.
Zadnjo jesensko tekmo je odigrala tudi ekipa dečkov v skupini 
do deset let (U10), ki je od zadnjega prispevka odigrala štiri 
srečanja in zabeležila dve zmagi in dva poraza. Trenutno za-
seda odlično 5 mesto na MNZ lestvici,vendar jih do 3.mesta 
ločijo le tri točke.
Ekipa najmlajših v skupini do 8 let, pa je trenutno po treh 
odigranih turnirjih druga, vendar jih čakata še dva turnirja, 
ki pa bosta najverjetneje, zaradi vremenskih razmer, odigrana 
spomladi.
Mlajši dečki (U12) pa do oddaje tega prispevka še niso za-
ključili s tekmovanjem in jih čaka še nogometno srečanje proti 
dolenjski ekipi NK Brinje. Lahko pa trdimo, da so igralci iz 

tekme v tekmo boljši in od njih lahko še veliko pričakujemo.
Ostaneta nam še združeni ekip kadetov in mladincev NK 
Roltek Termit. Za spoznanje je boljša ekipa kadetov, ki je 
s po tremi zmagami, neodločenimi izidi in tremi porazi na 
devetem mestu na lestvici. Za mesto slabše, na desetem, so 
na lestvici mladinci,vendar obe ekipi čaka še ena preizkušnja 
na domačem terenu.
Omenimo le še, da se bodo naše ekipe pomerile tudi v zimski 
MNZ ligi na pokritem igrišču v Ljubljani.Prijavljene ekipe 
so dečki U8 in U10, mlajši dečki (U12) ter starejši dečki 
(U14).
Vsem ekipam pa čestitke za do sedaj dosežene uspehe.

Bojan Bibič
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Jubilanti

Zlata poroka na Vrhpoljah
Petdeset let skupnega življenja sta praznovala 
zakonca Planinc.

Na čudovit poznojesenski dan sta s svečanim obredom 
župnika Povirka pri sveti maši na Vrhpoljah sklenila pet-
deset let skupnega življenja Betka in Jože Planinc. Tako 
župnik kot župan Martin Rebolj sta se jima zahvalila za 
njuno zgledno slovensko družino in jima ob zakonskem 
jubileju čestitala.
Pred več kot petdesetimi leti sta se Severjev Jože iz Zg. 
Javoršice in Jurjevčeva Betka iz Vrhpolj spoznala na gle-
daliških igrah. »Iger je bilo včasih veliko, igrali smo, hodili 
smo po okoliških in tudi oddaljenih vaseh. Znali smo se 
zabavati,« je ob srečanju povedala gospa Betka. 
Drugače pa je bilo življenje na manjši kmetiji kar naporno, 
ker sta bila oba zaposlena: ona na podružnični šoli Vrhpolje 
za vsa dela razen prosvete, on kot priznan krovec. Ker pa 
pravijo, da kri ni voda, so se jima rodili trije podjetni fantje 
in danes imata zlatoporočenca sedem vnukov, ki jima še 
posebno bogatijo in razveseljujejo življenje. 
Na pričakovano vprašanje, kako priti do zlate poroke, tudi 
pričakovan odgovor: »Imeti moraš veliko potrpljenja in 
medsebojnega razumevanja pa gre.« 

Draga zlatoporočenca, Gospa Betka, gospod Jože! Želimo 
vama še mnogo prijetnih skupnih let v krogu družine!
Iskrenim čestitkam se pridružujemo tudi iz uredništva.

VR

Jubilanti v občini Moravče
Župan je s čestitkami obiskal občanke in občane, ki so praznovali svoj visoki življenjski jubilej 80 let:

PIRC RAFAELA SRENJŠČEK STANKA

SMRKOLJ TEREZIJAROVŠEK MARIJA

Jubilante je s čestitkami obiskal župan. Iskrenim čestitkam se pridružujemo tudi iz uredništva.
VR 
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Pisma bralcev

Pisma bralcev
Pisem bralcev ne lektoriramo! (uredništvo)

Neokusen Dan spomina na mrtve
Ob Dnevu spomina na mrtve se običajno spominjamo umr-
lih. V spomin in spoštovanje se odpravimo na pokopališča, 
da bi se spomnili naših najbližjih, ki jih ni več med nami. 
Trenutek tišine… 
In ta priložnost, z dolžnim spoštovanjem gospod govornik 
na moravškem pokopališču, vsekakor ni primeren trenutek 
za politične govore, ne glede na njegovo vsebino. Je skrajno 
nemoralno, četudi je »idealna« priložnost za oblikovanje 
stališč in prepričevanje množičnega naslovnika še tako 
mikavna, želja po pozornosti javnosti pa velika. Takšne 
modele prepričevanja javnosti za vsako ceno je že zdavnaj 
povozil čas.
Svetujem branje literature na temo odnosov z javnostmi in 
protokolov, prav tako bontona in veščin komuniciranja, saj 
za nameček na koncu govora niti ni bilo povedano čigavo 
mnenje in stališče smo poslušali.

Mitja Majdič

Dan mrtvih malo drugače
Dan mrtvih je dan, ko se spomnimo vseh naših rajnih 
sorodnikov, prijateljev in znancev. To je dan, ko še bolj 
poglobljeno razmišljamo o minljivosti življenja in o lepih 
trenutkih, ki smo jih preživeli z našimi rajnimi. Tudi letos smo 
se udeležili žalne slovesnosti kot že mnogo let nazaj. Odgo-
vorno lahko trdim, da je bila letos žalna slovesnost precej 
drugačna od preteklih, predvsem pa govor, ki smo ga bili 
prisiljeni poslušati. Mnogi mislimo, da je bil govor predse-
dnika krajevne skupnosti Moravče popolnoma zgrešen glede 
na dan in kraj. Na ta dan nas krajane ne zanimajo gradnje 
na oddaljeni Pokljuki, ne zanimajo nas smeti ter kante, niti 
gradnja industrijskih con tam nekje v peskokopu. Posebno 
pa ne želimo poslušati o političnih zdrahah v občini.
Ta dan je bil in je namenjen spominu na mrtve in v bodoče 
najostreje nasprotujemo takim govorom. Prav je, da si 
predsednik krajevne skupnosti prizadeva za ekološko osve-
ščenost, vendar ne na ta dan in na tem mestu. Vsi si želimo 
na ta dan miru, predvsem pa brez politike na tem prostoru, 
ki je namenjen našim rajnim.

Kosmač Zvone in velika skupina somišljenikov

Času in kraju primerno?
Ko smo se že nekako privadili na novo nastali slovenski 
nacionalni šport - “Kdo ima lepšo ikebano oziroma kdo 
ima več sveč” in nekako preživimo vse tiste obupne pevske 
poizkuse doseganja visokih not, smo morali kot poslušne in 
naivne ovčice tudi na nedeljo, posvečeno umrlim, poslušati 
besede pomembnejših od nas. Ne razumem, kako se lahko 
praznik posvečen tistim, ki jih več ni med nami in dogodek, 
ki je namenjen izkazovanju spoštovanja, pogrešanja le njih, 
spremeni v cerkveno pridigarsko razglašanje o podnebnih 
spremembah. Zagotovo je treba opozarjati na raznorazne 
načine in na raznoraznih mestih o več milijonskih korporaci-
jah, ki so za to krive, kot je treba izobraževati posameznika,... 

a to ne na tak način! Javno linčanje vlade, občine ali pa 
podjetij v bližini, nima nikakršne relavantne veze, tako ne 
med nedeljsko mašo, kot ne na pokopališču. Prepričana sem, 
da lahko cerkev svoje rekrute ‘nabira’ na kako bolj dostojen 
način, nad takimi in podobnim ekscesi pa se še tako naivne 
ovčice zgolj zgražamo. Za vse namreč obstaja pravi čas in 
kraj; prav ironično pa je, da ste si izbrali ravno ta praznik, 
ko je embalaže od sveč več kot kdajkoli v letu, ko ikebane in 
razno cvetje ‘gojimo’ zgolj za ta praznik, ravno ta , za pravi 
čas o ‘gobezdanju’ o škodljivem onesnaževanju. Bravo!

Martina Gorjup

Nissan Krulc - Odprtje salona
Naši levi sosedje, na katere smo kot občina lahko ponosni 
zaradi dolgoletnega in požrtvovalnega dela, za katere lahko 
vsi trdimo, da si zaslužijo uspeh, so 22. oktobra odprli no-
vodoben in resnično lepo opremljen salon. Kot zadovoljna 
lastnica Nissana, sem samo prikimavala besedam gene-
ralnega direktorja, župana in vseh ostalih, ki so na tako 
slavnostni način, z lepimi besedami pospremili odprtje. Zato 
dragi sosedje, čestitke, veliko uspeha in le tako naprej!

Martina Gorjup

Ozrimo se že vendar v pravo smer!
Pripadamo človeški vrsti, ki se razvija na Zemlji šele nekaj 
deset tisočletij. Civilizirano živimo zadnjih nekaj tisoč let 
in vendar še vztrajamo na našem čudovitem planetu. Pred 
približno dvesto leti so se v naši družbi zgodile korenite 
spremembe, ki so vnesle v naše življenje izrazit kakovostni 
preskok, našemu okolju pa izrazito škodo.
Moravčani smo uspeli do danes ohraniti navidez zdravo 
okolje, okolje na katerega smo ponosni in v katerem radi 
živimo. V zadnjem času smo priča povečanemu priseljeva-
nju novih občanov, ki prihajajo zaradi nekaj miru in čiste 
narave. Naša občina je ostala zelena dolina na obrobju vse 
bolj umazane Ljubljanske kotline
Ker je ohranjanje okolja najvišja vrednota modernega 
časa, bi pričakovali, da bomo pri razvoju občine upoštevali 
trajnostni razvoj in razvijali sonaravne dejavnosti, kot so 
turizem, bio-kmetijstvo in podobno, dejavnosti, ki cvetijo v 
ostalih alpskih regijah sosednjih držav, pri nas pa so sra-
motno zapostavljene. 
Trenutna občinska oblast razvoj obrača ravno v nasprotno 
smer. Ne samo, da brezglavo asfaltira celo pešpoti, v Ob-
činskem prostorskem načrtu, ki se pripravlja za obdobje 
naslednjih 15 let in bo verjetno sprejet prihodnje leto, je 
predviden prostor za nastanek obrtnih con. Te so gotovo 
potrebne. Vprašanje pa je, v kolikšnem obsegu in za kakšne 
dejavnosti. Največja med njimi naj bi stala na območju pe-
skokopa nad pokopališčem, na območju večjem od 10 ha. 
Na degradiranem območju, za katerega so nam obljubljali, 
da bo vrnjeno v zeleno stanje, naj bi kmalu zrasel betonski 
kompleks skladišč in podobnih obratov, od katerih Moravča-
ni ne bomo imeli večjih gmotnih koristi, moravška cesta pa 
bo še dodatno obremenjena.s tovornjaki. Ker ni v neposredni 
bližini nobenega naselja, tudi ni ovir za razvoj kakršnekoli 
gospodarske dejavnosti, torej tudi umazane.
Ozrimo se že vendar v pravo smer! Še je čas, tudi za nas.

Jurij Kočar, predsednik sveta KS Moravče 
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Zahvale

ZAHVALA

Nepričakovano in tiho je odšel od doma najin sin

DRAGO PETERKA
iz Pretrža 3 pri Moravčah. 

Zahvaljujemo se vsem, ki so ga pomagali iskati, vsem sosedom, znancem, 
prijateljem, PGD Peče ter Policijski postaji iz Domžal. Še enkrat hvala vsem, 

ki še sočustvujete z nami.

Mami Ani in oči Drago ter ostalo sorodstvo 

Minilo je dve leti, odkar smo se poslovili od našega očeta Milana. Komaj 
po letu dni je smrt ponovno posegla v našo družino in nam vzela Nuško. 
Nastala je velika praznina. Vsem prijateljem in znancem, ki se ustavite ob 

grobu in prižgete svečko v njun spomin  iskrena hvala.

Vsi domači.

Ni je solze, ki bi ju obudila
Ni je solze, ki nam bi jih vrnila

Pred očmi so nam ostale
Le slike iz spomina.

ZAHVALA
V 85. letu starosti nas je zapustil naš dragi mož, oče, 

stari ata, pradedek, brat in stric 

JOŽE LUNDER 
po domače Mohoričev ata
iz Češnjic 29 pri Moravčah

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za 
izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče ter darove za svete maše. Posebna 
zahvala gre godbi, praporščakom, krajanom Češnjic, tovarišu Kvedru za lep 

in ganljiv govor ter gospodu župniku.
Vsi njegovi

Le delo, skrb, ljubezen in trpljenje
izpolnjevalo tvoje je življenje
pa pošle so ti moči in zaprl trudne si oči.
Čeprav spokojno spiš, z nami kakor prej živiš.

Svojo življenjsko pot je v 50. letu sklenila naša draga 
žena, mami, hči in sestra

MARIJA FIRM
iz Zgornjega Prekra

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem 
za vsa izrečena sožalja in topel stisk roke, za podarjeno cvetje, sveče, svete 
maše ter spremstvo na njeni zadnji poti. Hvala pogrebni službi Vrbančič in 
gospodu župniku Viktorju Primožiču za lepo opravljen pogrebni obred ter 

Ivici Zupančič za besede slovesa.

Pogrešamo te: Mož Peter, sin Gregor, mama, oče in sestra 
ter ostalo sorodstvo.

Zdaj ne trpiš več draga, zdaj počivaš,
kajne sedaj te nič več ne boli,
a svet za nas je mrzel, prazen in otožen, odkar te več med nami ni.
(S. Makarovič)

www.moravce. si

Ko župan izgubi kompas orientacije
Zdi se neverjetno in za današnji čas, ob vse večji uveljavitvi 
demokracije osupljivo, kako je s strani župana nesprejemlji-
vo in žaljivo izraziti kritiko glede njegovega vodenja občine, 
njegovih odločitev, katere bistveno zadevajo nadaljnji razvoj 
občine. Na zadnji seji Nadzornega odbora smo to občutili 
tudi nekateri člani, ker smo županu zastavljali neprijetna 
vprašanja v zvezi z namenskostjo in smotrnostjo porabe 
proračunskih sredstev. Ne le, da mu ta vprašanja niso bila 
prijetna oziroma so mu bila predvsem nepotrebna, bil je 
nekorekten in celo žaljiv do članov Nadzornega odbora, 
predvsem do mene osebno. Dobil sem občutek, da je izgubil 
kompas orientacije, ker je med seboj pomešal prav vse, od 
politike, do gostilniške debate, vmes pa še nekaj, kar se tiče 
mojih vprašanj. Seveda, pa se mu hkrati zahvaljujem, ker 
ceni moje sposobnosti, saj pravi, da bo naslednji mandat, 
ko bom župan, v občini vse drugače. 
Tipično za takšne reakcije je,  prvič, da ne preneseš in ne 
sprejemaš kritike in drugič, da ti zadeve uhajajo iz rok. Pod 
prvič, smo bili že večkrat priča užaljenosti in nekorektnosti 

V SPOMIN

MILAN 
KOKALJ st.

NUŠKA 
KOKALJin

župana ob izrečenih kritikah, tudi pri dobronamernih in kon-
struktivnih. Pri tem pa se nikakor ne morem znebiti občutka, 
da zanj še kako drži rek, če nisi z nami, si proti nam! Pod 
drugič, pa je verjetno res, da se nekateri nosilni projekti, 
predvsem dom starejših, nova knjižnica in nova trgovina 
Tuš odvijajo z prepočasnim tempom, tudi po zaslugi župa-
na in verjetno ne bodo realizirani po planu v naslednjem 
letu. Naslednje leto, pa so lokalne volitve in bo ta manjko 
potrebno nadoknaditi na drugih področjih. Več kot očitno 
je, da so nekateri že globoko v volilni kampaniji, menda so 
volilcem že veliko obljubili in jih že boli glava, kje bodo za 
velike obljube vzeli proračunska sredstva.
Nekaj pa se le ne da kupiti oziroma dati občanom volilne 
obljube. To  moraš spoštovati in biti za zgled. To je tako 
preprosto in enostavno, če si človek dobrih namenov. Temu 
se preprosto reče enake možnosti za vse in vsakogar, ne 
glede na politično in versko opredelitev, sposobnost in biti 
pripravljen za konsenz, dogovor, preprosto sprejemati in 
prisluhniti mnenju slehernega. Preseči delitev na vaše in 
naše, z dobrimi in slabimi.
Ta manjko, pa se žal g. župan ne da nadoknaditi, ker teh 
vrlin enostavno nimate.

Miran Cerar, predsednik OO ZARES Moravče

Pisma bralcev
Pisem bralcev ne lektoriramo! (uredništvo)
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Oglasi

Krajevna skupnost Velika vas vabi na Mi-
klavžev večer, ki bo v soboto, 5. decembra ob 
16. uri v prostorih Doma krajanov na Hribu. Med 
čakanjem Miklavža, ki bo obdaril otroke in starejše 
krajane, bodo izvedli zabaven kulturni program.
Prijazno vabljeni! 

Župnijska Karitas Moravče in Župnija Morav-
če vas vabita na miklavževanje, ki bo v sobo-
to, 5. decembra 2009, ob 15. uri, v cerkvi Sv. 
Martina v Moravčah.  Vas in vaše najmlajše bo 
Sv. Miklavž razveselil z igrico “Miklavževi angelčki”, 
predšolskim otrokom pa bo podaril darilo.
Vljudno vabljeni! 

Dragi otroci! 
Prihaja Sveti Miklavž! 
Vas in vaše starše  bo obiskal  v nedeljo, 
6.12.2009, ob 15.00 pred Gasilskim domom 
na Vrhpoljah. Najprej nas bo razveselila otroška 
igrica, ki jo pripravljajo otroci OŠ Vrhpolje, potem 
pa skupaj pričakamo Miklavža s spremstvom in 
darili.
Lepo vabljeni!

KUD Vrhpolje vas vabi na novoletni koncert, 
ki bo 26.12.2009 ob 19.00  v dvorani gasilskega 
doma na Vrhpoljah.

Miklavževanja na 
Moravškem

•  Akademija NVO 2009/2010 
Pokriva aktualne vsebine in teme za dvig usposobljenosti 
članov in zaposlenih v nevladnih organizacijah. V okviru 
regionalnega stičišča nevladnih organizacij Osrednje-
slovenske regije pripravljamo in izvajamo usposabljanja 
in izobraževanja za povečanje učinkovitosti in kakovosti 
delovanja nevladnih organizacij. Brezplačne delavnice so 
namenjene članom društev, zasebnih zavodov in ustanov. 
Z njimi si lahko nevladne organizacije pridobijo koristna 
znanja za svoje delovanje. 

• 3. 12. 2009 - delavnica - RAZVOJ DEJAVNOSTI 
V NVO
Dobili boste odgovore na vprašanja, kaj je pridobitna in 
kaj nepridobitna dejavnost, kakšne so posledice opravlja-
nja pridobitne dejavnosti, seznanili se boste z zakonskimi 
podlagami in spoznali, katere vrste dejavnosti NVO lahko 
opravljajo. Delavnica bo ob 17. uri, v Jakličevem domu, 
Dobrepolje.
 

• 10. 12. 2009 - 4. SREČANJE NEVLADNIH 
ORGANIZACIJ
Pridružite se pestri druščini predstavnikov društev in za-
sebnih zavodov, kjer bo veliko priložnosti za povezovanje. 
Predstavili bomo rezultate glasovanja za Naj NVO in vas, na 
prav poseben način, seznanili z načini motiviranja članov 
v društvih. Srečanje nevladnih organizacij se bo odvilo v 
Domu krajanov Turjak ob 18. uri.
 

• 14. 1. 2010 - delavnica - RAČUNOVODSTVO ZA 
NVO
Tudi vaša nevladna organizacija se lahko odloči za uporabo 
spletnega računovodskega programa miniMAX. Do konca 
leta lahko brez obveznosti preizkusite delovanje programa. 
V okviru stičišča bo potekalo brezplačno usposabljanje za 
njegovo uporabo. 

Dodatne informacije in prijava: info@srce-me-povezuje.
si, 040 365 850.

NAPOVEDNIK

www.moravce. si
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Trgovine
Franšizne trgovine Mercator

PVC okna, 
vrata,senčila,
police
Edvard Jerina

Ribče 10

1281 Kresnice

GSM 041/696-433

jerina.edvard.sp@siol.net

5% POPUST 
ZA ZADNJI IN 

PRVI DAN 
V MESECU 

ZA VSE 
UPOKOJENCE 

Vabljeni na nakupe v 
Spinine trgovine

KRULC D.O.O.
Cesta Heroja Vasje 8, 1251 Moravče
Tel: 01 723 11 43, 01 723 12 00, Telefaks: 01 723 10 84
www.nissan-krulc.com/,  e-pošta: nissan@nissan-krulc.com
Odpiralni čas: od ponedeljka do petka od 8 do 18 ure, v soboto od 8 do 12 ure.

Poraba goriva kombinirano (l/100km): 5,5 - 8,4, emisija C02: 146 - 208 g/km. Garancija proizvajalca velja 3 leta oz. 100.000 km. Komercialna ponudba “5 let garancije” zajema 2-letno podaljšano garancijo, ki nastopi v trenutku, ko nastopi prvi od omenjenih kriterijev.  Slika je simbolna.   www.nissan.si

Qashqai združuje eleganten in kompakten dizajn, okretnost srednjega 
razreda in vzdržljivost špotno-terenskega vozila. 

Pustite mu, da vam pokaže mesto, kot ga še niste videli. 
Sedaj s 5-letno garancijo!

NISSAN QASHQAI
NJEGOVO MESTO JE V MESTU

ŽE ZA 18.750€
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KMETIJA TIČ .- Pr´ 
Matčk, 
Serjuče 8, Moravče

Prodaja jabolk za ozimnico in predelavo, 
po naročilu pa tudi mošt in kis.

Kontakt. 051/339971 in 031/227400
Dobrodošli kadarkoli!

 
 
 
 
 

Alenka Župan  s.p.  
Računovodske in knjigovodske  storitve 

Poslovna programska oprema   
 Tomanova  pot 9, 1251  Moravče 

Telefon/Fax:  059 - 045 - 909  
Računovodstvo (GSM): 041 - 643 - 856  
E-mail: zupan.alenka@spc-zupan.si 

Program. oprema (GSM): 041 - 620 - 753  
     www.spc-zupan.si   E-mail: spczupan@spc-zupan.si 

 
 

 
 
 

 

 
 

OOZB za vrednote NOB Moravče
VABI

na spominsko svečanost Milanu Janežiču, ki 
bo v ponedeljek, 21. decembra 2009 

ob 15.30 uri v parku v Moravčah. 
Milan Janežič iz Moravč, komisar 

škofjeloškega odreda,  je padel  na ta dan 
pred 65. leti, ko mu je bilo komaj 

dvaindvajset let.
Vljudno vabljeni! 
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